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بــر  نوعــی  اصــرار  پنجشــنبه  کــردن  تعطیــل   
 خودتحریمی اســت کــه محیط کســب وکار و تجارت را

 محدودتر می کند.
با تصمیم گیری برای افزایش تعطیلات کشور و تعطیلی 
روزهای پنجشــنبه و جمعه، از یک سو محیط کسب وکار و 
از ســویی دیگر روند تجارت بین الملل کشــور تحت تأثیر 

قرار می گیرد.
اگر پنجشــنبه و جمعه به عنــوان تعطیلات آخر هفته 
ایران انتخاب شود سبب افزایش فاصله ارتباط کشور با دنیا 
تا 4 روز می شــود. این تصمیم گیــری تبعات فراوانی برای 
اقتصاد کشــور به دنبال داشته و حتی، ممکن است منجر 
به مهاجرت برخی شرکت ها به کشورهای همسایه، جهت 

برقراری ارتباط با دنیا، شود.
در کدام کشــور روزهای پنجشنبه تعطیل است؟ حتی 
کشورهای همسایه هم تعطیلات خود را ساماندهی کرده و 
هماهنگی بیشتری با نظام مالی و اداری دنیا پیدا کرده اند 

که در روند فعالیت های تجاری آنها مؤثر بوده است.
بخــش خصوصی و فعالان در حــوزه صادرات، واردات، 
گردشــگری و مخصوصاً کســانی که در حوزه لجستیک و 
کشتیرانی فعالیت می کنند و ارتباط زیادی با خارج از کشور 
دارند یکی از مشکلاتشان، وقفه ای است که بین تعطیلات 

دنیا )شنبه و یکشنبه( با پنجشنبه و جمعه می افتد. 
حتــی حال حاضر هــم برخی از شــرکت ها جمعه ها 
به صورت نیمه وقت کار می کنند اما شنبه ها تعطیل کامل 
 هســتند. با تعطیلی پنجشــنبه و جمعه در ایران، احتمالاً 
بســیاری از شرکت های مخصوصاً لجســتیکی مجبور به 
تعطیلی شــنبه و یکشــنبه و کار در روزهای پنجشنبه و 

جمعه شوند.
البته ارتباط بخش خصوصی داخلی با بخش خصوصی 
خارج از کشور یک طرف قضیه است و طرف دیگر نیاز این 
شرکت ها به یکسری زیرساخت ها مانند گمرک، وزارتخانه ها، 
آزمایشگاه ها و ... است که با تعطیلی روزهای پنجشنبه در 
این ادارات و تعطیلی روزهای شــنبه و یکشنبه شرکت ها، 
بخش خصوصی با تعطیلات 4 روزه مواجه می شــود و این 
اتفاق هزینه وحشــتناکی را بر دوش اقتصاد کشور خواهد 

گذاشت.
مخالفت با تعطیلی روزهای شــنبه و تأکید بر تعطیلی 
پنجشــنبه ها به معنای کاهش روزهــای تعامل با تجارت 
جهــان و همچنیــن پایین  کشــیدن کرکــره تعاملات 
 اقتصادی ایران است. طبق برآوردهای کارشناسی، آسیب

 قطــع ارتباط 4 روزه بــا دنیا بیــش از 22 میلیارد دلار 
خواهد بود.

در شــرایطی که تحریم های زیادی علیه کشور اعمال 
می شود و باید از هر فرصتی به منظور رشد و توسعه اقتصادی 
و افزایش مبادلات تجاری و ارزآور و ... بهره ببریم تعطیلی 
روزهای پنجشنبه امری بازدارنده و اختلال زا در روند تولید 

و تجارت است.
عــلاوه بر ایــن قطعاً هــر اقدامی در ایــن زمینه باید 
بــا برنامه ریزی هایی برای حــوزه مربوطه همراه باشــد، 
چراکــه افزایــش بهــره وری یکــی از اهدافی به شــمار 
 می آیــد کــه بایــد بــرای افزایــش روزهــای تعطیل یا 
جابجایی یا عــدم جابجایی روزهــای تعطیل هم مدنظر 
قرارداد تا بتوانیــم اصل بهره وری بهینه در همه امور را به 

مرحله عمل برسانیم.

یادداشت

لژیونری که 
»پوشکاش« 
می خواهد

 اقتصاد ایران
  در مسیر
 رشد

بازار طلای 
 جهانی
 به کما رفت

تخصیص و تحویل سوخت مایع 
نیروگاهی در سال جاری

کاهش ۱۵ میلیون تومانی قیمت 
زعفران به دلیل افزایش عرضه

هجمه های مافیای واردات و 
قاچاق در لوازم خانگی 

احیای ۲ کارخانه گیاهان دارویی 
گچساران و قند یاسوج

لوازم خانگی از لحظه ثبت سفارش تا تحویل در 
گمرکات بالاست که این امر مشکلاتی را برای 

تولیدکنندگان به وجود آورده است...

نایب رئیس شورای ملی زعفران گفت: با توجه به 
افزایش عرضه قیمت هر کیلوگرم زعفران نگین 

به ۱۰۰ تا ۱۰۵ میلیون تومان رسیده .. .

معاون اجرایی شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی از ارائه طرح پیشنهادی 

این شرکت برای دریافت مجوزهای ...

تکمیل کارخانه گیاهان دارویی و احیای کارخانه 
قند یاسوج پس از سال ها رکود و تعطیلی 

دستاوردهای ماندگار سفرهای رئیس جمهور...
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 2۵4 همت اوراق 
مشارکت به  
پروژه های عمرانی 
تخصیص یافت
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ناترازی گاز؛ مهم ترین مانع گسترش بازارهای صادراتی

افزایش 6۰ درصدی 
تولید نفت در دولت 
سیزدهم

ناترازی گاز؛ مهم ترین مانع گسترش بازارهای صادراتی
مرتضی قدیمی  -      مدیرکل اروپا، آمریکا و کشورهای مستقل مشترک المنافع )CIS( وزارت نفت با اشاره به اینکه ایران یکی از بزرگترین دارندگان ذخایر اثبات شده گاز جهان است، گفت: گاز طبیعی به عنوان یک 

سوخت پاک و قابل دسترس، در موازنه میان حفظ محیط زیست و تأمین امنیت انرژی، وزنه تعادلی قابل اتکایی است و ناترازی گاز مهم ترین مانع گسترش بازارهای صادراتی محسوب می شود.

طی دو سال و نیم 
گذشته در دولت 

سیزدهم، آغاز عملیات 
اجرایی طرح های بر 
زمین مانده از جمله 

خط آهن دورود- 
خرم آباد - اندیمشک، 

سد معشوره، تکمیل 
عملیات اجرایی 

طرح توسعه فرودگاه 
خرم آباد، تعیین تکلیف 

پروژه های مونوریل و 
فرودگاه قم، پیگیری 

ایجاد قطب انرژی منطقه ای به ابتکار جمهوری اسلامی ایران مطرح شد و در بیانیه پایانی نیز 
مورد تأکید قرار گرفت، بنابراین در کنار الزام های قانونی، دولت سیزدهم به لزوم همکاری های 

بین المللی به عنوان یکی از پیش نیازهای محقق شدن این هدف، توجه ویژه داشته است.
وی با طرح این موضوع که تبدیل ایران به مرکز تبادلات انرژی در منطقه، فارغ از مزایای 
اقتصادی، فرصت تکمیل و ارتقای ظرفیت های پالایشی را هم به دنبال دارد، افزود: با توجه به 
ظرفیت های موجود در کشور، موضوع مرکز مبادلات انرژی منطقه می تواند به حوزه محصولات 
پتروشیمی و گوگردی تعمیم یابد، همچنین تجارت گاز ترش، با توجه به جذابیت های قیمتی 

آن، موضوع بدیل و قابل  توجهی است.
مدیرکل اروپا، آمریکا و کشورهای مستقل مشترک المنافع )CIS( وزارت نفت افزود: به موازات 
پیگیری موضوع تجارت گاز شیرین، باید برای واردات گاز ترش، شیرین سازی و صادرات مجدد 
آن نیز برنامه داشته باشیم، زیرا اگر این موضوع مورد غفلت واقع شود، سایر رقبا وارد می شوند 

و فرصت ها از دست می رود.
وی بــا بیان اینکــه یکی از مهم تریــن موانع تحقق تبدیــل ایران به مرکــز مبادلات 
انــرژی منطقــه، موضــوع ناترازی گاز اســت، گفــت: در موضــوع رفع ناتــرازی در کنار 
 سیاســت های غیرقیمتی، باید به سیاســت های قیمتی هم توجه کرد، زیرا اگر در این مورد 
تمهیدات لازم اتخاذ نشود، هرگونه هدف گذاری مبنی بر توسعه بازارهای صادراتی با چالش 

جدی مواجه خواهد شد.

به گزارش از وزارت نفت، سید مهدی سیدی در حاشیه دومین 
روز از بیست وهشتمین نمایشــگاه  بین المللی نفت، گاز، پالایش و 
پتروشــیمی، در نشست تخصصی »بررسی ظرفیت های ایران برای 
تبدیل به قطب گازی با تأکید بر راهکارهای ایجاد تراز مثبت گازی«، 
افزود: گاز طبیعی به عنوان خوراک اصلی برای تولید محصولات بسیار 
متنوع با ارزش افزوده بالاست و اگرچه در سبد مصرف انرژی کشور، 
بخش عمده ای از گاز مصرفی در بخش حرارتی استفاده می شود اما 
بهره برداری از این نعمت خدادادی در سایر کشورهای دنیا در بخش 
حرارتی محدود است و بیشتر در سایر بخش ها و تبدیل به محصولات 

با ارزش  افزوده استفاده می شود.
وی با اشاره به اهمیت پرداختن به موضوع پیش نیازهای لازم برای 
تبدیــل ایران به قطب گازی منطقه، تصریح کرد: با توجه به مزیت 
جغرافیایی ایران و قرارگرفتن در کریدور کشورهای عمده تأمین کننده 

و مصرف کننده، موقعیت ایران بسیار ویژه و منحصر است.
سیدی افزود: با توجه به الزام های قانونی مانند برنامه هفتم توسعه، 
باید انتظار داشت از این پس موضوع تبدیل ایران به مرکز مبادلات 
)هــاب( انرژی منطقه )به ویژه گاز طبیعی( و توســعه ظرفیت های 

صادراتی، بیشتر محور توجه قرار گیرد زیرا اگر نتوانیم نقش خود را 
در این راستا به درستی ایفا کنیم، فرصت های پیش رو با تحرک سایر 
رقبا از بین می رود و باقی نمی ماند. در چنین شرایطی هم باید هرچه 

سریع تر راهبرد و برنامه مناسب خود را اجرا کنیم.
وی با اشاره به بند »ت« ذیل ماده 44 برنامه هفتم توسعه، گفت: 
در این بند به صراحت عنوان شده است که ایران باید به مرکزی برای 
مبادلات )هاب( انرژی منطقه تبدیل شود و به همین منظور حجم 
4۰ میلیارد مترمکعبی برای صادرات و حجم 2۰ میلیارد مترمکعبی 

برای واردات گاز ایران هدف گذاری شده است.
 )CIS( مدیرکل اروپا، آمریکا و کشورهای مستقل مشترک المنافع
وزارت نفت تأکید کرد: در ســال های گذشــته در اسناد بالادستی 
همچون سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی و قانون برنامه پنجم 
توسعه به موضوع لزوم توسعه بازارهای صادراتی نفت و گاز پرداخته 
شــده و آنچه در برنامه هفتم بر آن تصریح شده، درج عنوان مرکز 

مبادلات یا همان هاب انرژی بوده که راهبردی تحول آفرین است.
سیدی با اشاره به نخستین حضور ایران در سازمان همکاری های 
شانگهای در سال گذشته ادامه داد: در اجلاس نخست  وزیران، موضوع 

   درخششی دیگر در صنعت پرداخت ایران 
سپ دوباره پیشتاز شد 

شــرکت پرداخت الکترونیک ســامان )ســپ( توانست در 
بخش های سهم از مبلغ تراکنش های کارتخوان فروشگاهی 
و ابزار پذیرش اینترنتی در گزارش جدید شاپرک رتبه اول را 

کسب کند.  
به نقــل از جدیدترین گزارش شــاپرک، شــرکت پرداخت 
الکترونیک سامان )سپ( با ســهم مبلغی 21.5درصد از کل 
تراکنش های بازار خدمــات پرداخــت الکترونیکی کارتی، 
توانست بر سکوی نخست صنعت پرداخت ایران قرارگیرد تا 
مقتدرانه از رقبای خود پیش بیفتد. شــرکت های به پرداخت 
ملت و پرداخت الکترونیک پارسیان در این گزارش به ترتیب با 
ارقام 19.64درصد و 1۰.87درصد رتبه های بعدی را به خود 

اختصاص داده اند. 
سپ با پوشش 18.75 و 34.54 درصدی به ترتیب از مبالغ بازار 
کارتخوان فروشگاهی و ابزار پذیرش اینترنتی، بالاترین سهم 

را در اختیار دارد. 
براساس این گزارش همچنین سپ در ابزار پذیرش اینترنتی 
با افزایش 1۰.83 درصدی، بیشترین تفاضل را نسبت به مدت 

مشابه داشته است.  
همچنین سهم مبلغ شرکت سپ با پوشش 21.59 درصدی از 
بازار تراکنش های خرید، بیشترین سهم مبلغی تراکنش های 

اشاره شده در مدت مذکور است. 
شــایان ذکر اســت که بیشــترین اختلاف بین سهم مبلغی 
تراکنش های خرید در دو ماه اخیر با رشد 2.16 درصدی نیز به 

سپ اختصاص دارد. 
پرداخت الکترونیک ســامان )سپ( با کســب سهم 29.84 
درصدی، بیشترین ســهم در ابزارهای تراکنش دار اینترنتی 
را از آن خود ســاخته اســت و این شــرکت با 6۰.71 درصد 
 بیشترین سهم بازار ابزارهای پذیرش تراکنش دار موبایلی را در 

دست دارد.

همه دارندگان طلا، ارز، خودرو و مسکن مشمول مالیات شدند؟
سخنگوی سازمان امور مالیاتی با تشریح معافیت های قانون مالیات بر عایدی 

سرمایه، از معافیت طلا و ارز به شرط دریافت صورتحساب الکترونیکی خبر داد.
مهدی موحدی بکنظر، سخنگوی سازمان امور مالیاتی درباره معافیت های قانون 
مالیات بر عایدی سرمایه و شیوه اعمال اثر تورم در زمان محاسبه این مالیات، تصریح 
کرد: در قانون مالیات بر عایدی سرمایه به قدری معافیت های مالیاتی لحاظ شده 
که چه بسا این مالیات اساسا وضع نمی شود و فقط عده معدود و چند درصدی از 

جامعه، مشمول پرداخت این مالیات هستند.
وی افزود: قانون گذار معافیت های بی شــماری به افراد داده اســت که آنها از 

شــمولیت چنین مالیاتی خارج می شــوند؛ مثلا در بخش املاک و دارایی وقتی 
می گوییم مالیات بر عایدی ســرمایه، یعنی مالیات بر مابه التفاوت گزینه خرید و 

فروش ملک اعمال خواهد شد.
ســخنگوی ســازمان امور مالیاتی ادامه داد: اولا بخش قابل توجهی از مردم 
از این حیطه مســتثنی شــده اند و مشمول معافیت هستند؛ مثلا کسانی که یک 
ملک داشته باشند و بخواهند این ملک را بفروشند، مشمول مالیات نمی شوند؛ یا 
سرپرســت خانوار به حکم سرپرست خانوار بودن، اگر ملک دیگری داشته باشد، 
معاف از مالیات می شود؛ ضمن اینکه همچنین سرپرستان خانوار در خرید مسکن 

دوم هم معاف از مالیات شده اند.
وی افزود: کســی که خانه اش را تبدیل به احسن کند، معاف از مالیات است؛ 
یعنی اگر خانه ای داشــته باشد و خانه دیگری بخرد و بخواهد با فروش خانه اول 
خانه دوم را به طور کامل مالک شود، مشمول مالیات بر عایدی سرمایه نخواهد بود.

موحدی گفت: نکته سوم اینکه فرض کنید که قانون اجرایی شد، تا سه سال 
آتی هر کسی که بخواهد املاکی که در اختیارش به هر تعداد قرار دارد را بفروشد، 
عملا مشــمول مالیات بر عایدی ســرمایه نخواهد شد؛ زیرا سه سال تنفس برای 

اجرای قانون در نظر گرفته شده است.

روزنامه اقتصادى، اجتماعى و ورزشى 
صبح ایران

 ارتباط با سازمان آگهى ها:
0936 -     7 3 8 6 5 5 1
0 2 1   -   4 9 1 0 5 6 6 6
www.avayeeghtesad.ir
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تخصیص و تحویل سوخت مایع نیروگاهی در سال جاری
مریم لطفی    |      معاون اجرایی شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی از ارائه طرح پیشنهادی این شرکت برای دریافت مجوزهای لازم به منظور 

تخصیص سهمیه واقعی نفت گاز به ناوگان حمل ونقل دیزلی باری و مسافری خبر داد و گفت: سوخت به این ناوگان براساس بارنامه و صورت وضعیت 
منطبق با حرکت و طی مسافت در فاصله مبدأ تا مقصد تخصیص می یابد.

وزیر جهاد کشــاورزی که رییس جمهور را در ســفر اســتانی قم همراهی کرده است، گفت: با مشکلات بخش کشاورزی بیگانه نیستم به دلیل اینکه در تمام سطوح وزارت خانه حضور داشتم، می  دانم کار 
تولید، کشاورزی و دامداری مهم است و امنیت غذایی و معیشت مردم باید تامین باشد و در این راه تلاش می کنیم.

محمدعلی نیکبخت روز پنجشنبه صمیمی با فعالان بخش کشاورزی استان قم در فرمانداری شهرستان جعفرآباد افزود: تلاش می کنیم مشکلات را به حداقل برسانیم تا هم نیاز داخل را برطرف کنیم و هم 
مشکلات حل شود.وی در ادامه بیان کرد: بنده حتما مشکل قطعی برق را از وزیر نیرو پیگیری خواهم کرد و وزارت نیرو باید برای قطع برق چاه های کشاورزی با سازمان های جهاد کشاورزی هماهنگی کند.

نیکبخت همچنین تصریح کرد: اگر این آمادگی در شهرستان جعفرآباد وجود داشته باشد که گوشت مازاد تولید شده در این منطقه توسط جهاد کشاورزی خریداری شود حتماً این کار را انجام می دهیم و 
نهاده دامی مدت دار نیز به آنها اختصاص خواهیم داد.مدرسه خیر ساز سردار شهید حاج قاسم سلیمانی شهر جعفریه نیز امروز با حضور وزیر جهاد کشاورزی به همراه جمعی از مسوولان به بهره برداری رسید.

این مدرسه دارای ۶ کلاس درس، یک کارگاه، یک آزمایشگاه و یک نمازخانه است که با هزینه هشت میلیارد تومان با زیربنای ۸۰۰ متر مربع به مساحت یک هزار و ۲۴۰ متر مربع ساخته شده است.

امنیت غذایی و معیشت 
مردم باید تامین باشد

  شماره گذاری خودروی ایکس ۵۵ پرو 
تا اطلاع ثانویه متوقف شد

 سازمان ملی اســتاندارد ایران اعلام کرد: به 
علت وجود نقص فنــی در برخی از خودروهای 
مدل ایکــس ۵۵ پرو تولیدی شــرکت مدیران 
خودرو، تا اطلاع ثانوی شماره گذاری این خودرو 

متوقف می شود.
به گزارش از ســازمان ملی استاندارد ایران، 
مهــدی انگورج، مدیرکل دفتر تخصصی ارزیابی 
انطباق صنایع، حمل و نقل و ماشین آلات سازمان 
ملی استاندارد ایران در نامه ای به پلیس راهور ناجا 
اعلام کرد: برابر بررســی های فنی به عمل آمده 
و با توجه به مفاد استاندارد ملی ایران به شماره 
۶۹۲۴ در خصــوص وجود نقص ایمنی بحرانی، 
ضمــن تعلیق اعتبار تایید نوع خودروی مذکور، 

ضروری است، شماره گذاری آن متوقف شود.
 چند روز گذشته فیلمی در فضای مجازی از 
 X۵۵ لحظه شکسته شدن اکسل خودرو ام وی ام
پرو و واژگونی آن در اتوبان کاشــان-قم منتشر 
شد که با واکنش های زیادی همراه شده است. 

  آغاز عملیات اجرایی ساخت نخستین 
شهرک مسکونی در استان قم

 رئیس ستاد مدیریت شهرک سازی کشور از 
صدور پروانه ساخت و آغاز عملیات اجرایی شهرک 
پرنیان قم همزمان با سفر رییس جمهور و وزیر راه 

و شهرسازی به استان قم خبر داد.
به گزارش از وزارت راه و شهرســازی، سعید 
غفــوری رئیس هیــات رئیس ســتاد مدیریت 
شهرک سازی کشــور از صدور پروانه ساخت و 
آغاز عملیات اجرایی شهرک پرنیان قم همزمان 
با ســفر رییس جمهور و وزیر راه و شهرسازی به 

استان قم خبر داد.
رئیس هیات مدیره شهرهای جدید و رئیس 
ســتاد مدیریت شهرک سازی کشــور از صدور 
پروانه تأسیس نخستین شهرک مسکونی دولتی 
در اســتان قم تحت عنوان پرنیان ۱ هم زمان با 
ســفر رئیس جمهور و وزیر راه و شهرســازی به 

استان قم خبر داد.
وی گفت: فردا ۲۰ اردیبهشت ماه هم زمان با 
ســفر رئیس جمهور به استان، با توجه به صدور 
پروانه تأسیس شهرک مسکونی دولتی در قم به 
مساحت ۵۵۵ هکتار تحت عنوان پرنیان ۱ کلنگ 
احداث این شهرک مسکونی به زمین زده می شود.

غفوری توضیح داد: شهرک پرنیان ۱ به طرح 
جوانی جمعیت و نهضت ملی مسکن اختصاص 
دارد. مقرر اســت تا ســاخت این شهرک همراه 
بــا واحدهای مســکونی آن و ســایر خدمات با 
جمعیت پذیری ۳۰ هزار نفر طی ۴ سال احداث 
شود.رئیس ســتاد مدیریت شهرک سازی کشور 
با اشــاره به اینکه تمامی واحدهای این شهرک 
مســکونی به شــکل یک طبقه و حیاط دار در 
قطعــات ۲۰۰ تا ۳۰۰ متری احداث می شــود، 
گفت: طبق برنامه ریزی های انجام شده ساخت 
این شهرک مسکونی چهار سال زمان می برد و به 
شکلی احداث خواهد شد تا حمل ونقل و کیفیت 
زندگی شهری آن متناسب با استانداردها باشد.

وی فاصله این شــهرک مســکونی را تا شهر 
قم ۲۱ کیلومتر عنــوان کرد.بنا بر این گزارش، 
مجموعه شــهرک های مسکونی پرنیان شامل ۴ 
شهرک مسکونی است که طرح های سه شهرک 
آن تهیه و به تصویب شــورای عالی شهرســازی 
و معماری ایران رســیده اســت و پروانه احداث 
شهرک مسکونی پرنیان ۱ به مساحت ۵۵۵ هکتار 
صادر شده است.همچنین با تصویب طرح جامع 
شهرک های پرنیان۲ و پرنیان ۳ در شورای عالی 
شهرسازی و معماری، پیش پروانه این شهرک ها 
با مســاحت ۵۸۳ و ۷۷۳ هکتــار و ظرفیت ۶۰ 
هزار نفر توسط رئیس ستاد شهرک سازی به نام 
سازمان ملی زمین و مسکن به نمایندگی از دولت 
صادر شد. برنامه ریزی شده تا با صدور مجوزهای 
مذکور، مدیریت و عملیات اجرایی شهرک پرنیان 
با هدایت سازمان ملی زمین و مسکن آغاز شود.

  اصناف با تقسیط بلندمدت تر مالیات 
می پردازند

رئیس سازمان امور مالیاتی با هدف تشویق های 
مالیاتــی اصناف و کســبه از تقســیط مالیاتی 
بلندمدت تر افرادی که از تبصره ماده ۱۰۰ استفاده 
می کنند، خبر داد.رئیس ســازمان امور مالیاتی 
اعلام کرد: مســبه و بازاریان در صورت استفاده 
از ظرفیت ماده ۱۰۰، می توانند از امکان تقسیط 
بلندمدت تر مالیاتی بهره ببرند.سید محمد هادی 
سبحانیان، رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور 
با بیان اینکه در راستای خدمت رسانی به اصناف 
و کســبه و بازاریان در ســال گذشته نسبت به 
سال های قبل، ۱۰ برابر میزهای خدمت ما افزایش 
یافته اســت، گفت: هدف اصلی ما در استفاده از 
ظرفیت تبصره ماده ۱۰۰ انجام تکالیف و ایجاد 
تحــول در وصول مالیات از اصناف بوده که تمام 
سعی خود را انجام داده ایم تا عدالت مالیاتی در 
بین اصناف برقرار شود و به سادگی و سهولت و 
سرعت تکالیف مربوط به اخذ مالیات صورت گیرد.

وی افزود: با توجه به این رویکرد، موفق شدیم 
احکام خوبی نسبت به گسترش ظرفیت تبصره 
۱۰۰ اخذ کنیم به طوری که ســقف فروش در 
تبصره ماده ۱۰۰ را تا ســقف ۱۸ میلیارد تومان 
رســاندیم، یعنی بیش از ۳ برابر نسبت به سال 

گذشته افزایش پیدا کرده است.
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به گزارش از وزارت نفت، کرامت ویس کرمی با اشاره به زمان برشدن 
اجرای طرح های سپهتن )سامانه پایش هوشمند تردد ناوگان حمل ونقل 
جاده ای( و سیپاد )سامانه یکپارچه پایش تردد ناوگان حمل ونقل دیزلی 
درون شــهری( که متولی آن ها به ترتیب سازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای وزارت راه و شهرســازی و سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
وزارت کشــور اســت، افزود: به منظور جلوگیری از صدور اسناد حمل 
)بارنامه/صورت وضعیت( غیرواقعی )صوری( که به ثبت عملکرد غیرواقعی و 
تخصیص سهمیه نفت گاز بدون پیمایش به ناوگان منجر می شود، شرکت 
ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران طرحی را که توسط شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی ایران تهیه شده، برای دریافت مجوزهای 
لازم به مراجع ذی ربط ارائه کرده است که اساس آن تخصیص سوخت 
نفت گاز به ناوگان حمل ونقل دیزلی براســاس حرکت و طی طریق در 

فاصله بین مبدأ و مقصد منطبق با بارنامه/صورت وضعیت خواهد بود.
وی اظهارداشــت: با اجرای این طرح، مســیر حرکت وسایل نقلیه 
دیزلی )نفت گازســوز( از ابتدا تا انتهای مســیر پایش، و در جایگاه های 
عرضه سوخت واقع در مســیر حرکت آن ها مطابق با بارنامه تخصیص 
ســهمیه و تحویل نفت گاز به آن ها انجام خواهد شد.معاون شرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی گفت: منتظر تصویب نهایی و ابلاغ این 

مصوبه هستیم و با تصویب آن، این طرح در مرحله نخست در بازه زمانی 
یک ماهه در یکی از استان های جنوبی اجرایی خواهد شد و پس از آن در 
همه کشور اجرایی می شود.ویس کرمی تصریح کرد: این طرح از طریق 
همکاری شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران، سازمان راهداری  و 
حمل ونقل جاده ای و سازمان شهرداری ها و دهیاری ها اجرایی خواهد شد.

وی از تخصیــص و تحویل ســوخت مایع   بــه نیروگاه های حرارتی 
کشــور براساس بازدهی از ابتدای سال جاری خبر داد و گفت: براساس 
مصوبه ســتاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز که با هماهنگی وزارت 
نیرو، شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی و شرکت بهینه سازی مصرف 
سوخت انجام شده است، تحویل سوخت نیروگاهی امسال براساس بازده 
انجام خواهد شد و این شاخص به عنوان یکی از معیارهای موردنظر برای 
میزان سوخت مایع تخصیصی و تحویلی به نیروگاه ها لحاظ خواهد شد.

معــاون شــرکت ملــی پالایــش و پخــش فرآورده هــای نفتی با 
اشــاره به اینکــه میــزان بازدهی در ســال های قبل در محاســبات 
تأمین ســوخت لحاظ نمی شــد، افزود: با اجــرای این طرح، تخصیص 
ســوخت بــه نیروگاه ها براســاس بــازده هر نیــروگاه، واقعی ســازی 
 خواهد شــد و افــزون بر آن، مصــرف هر نیروگاه منطقــی و منطبق 

با عملکرد و تولید واقعی آن خواهد بود.

 رتبه اول مصرف سوخت مایع مربوط به بخش حمل ونقل
ویس کرمی گفت: بالاترین رتبه مصرف سوخت مایع در کشور مربوط 
به حوزه حمل ونقل سبک و سنگین است. برنامه ها و اقدام های مرتبط با 
جلوگیری از عرضه خارج از شــبکه و مبارزه با قاچاق سوخت نیز باید در 
این بخش مورد توجه ویژه قرار گیرد و تشدید نظارت و کنترل شرکت ملی 
پخش و شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی و دستگاه های متولی 
ذی ربط )ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای و سازمان شهرداری ها و 
دهیاری های وزارت کشور( و دیگر دستگاه های نظارتی ازجمله پلیس امنیت 

اقتصادی امسال در این حوزه در دستور کار قرار دارد.
وی افزود: دومین مصرف کنندگان بزرگ سوخت مایع کشور، نیروگاه ها 
هستند که در زمان محدودیت  یا قطعی گاز طبیعی )به عنوان سوخت اول یا 
سوخت اصلی( به ویژه در فصل سرد سال، از سوخت مایع به عنوان سوخت 
دوم یا پشتیبان جهت تولید برق استفاده می کنند. با توجه به مصرف بالای 
ســوخت مایع در این بخش، تشدید نظارت و کنترل های لازم بر فرایند 
تخصیص، تأمین، تحویل و مصرف ســوخت مایع آن ها در سال جاری از 
برنامه های شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی و شرکت ملی پالایش و 

پخش فرآورده های نفتی خواهد بود.
معاون اجرایی مدیرعامل شــرکت ملــی پالایش و پخش فراورده های 
نفتی گفت: رتبه ســوم مصرف سوخت مایع در کشور به مصرف کنندگان 
غیر حمل ونقلی تحت پوشش وزارتخانه های صنعت، معدن و تجارت، جهاد 
کشاورزی، راه وشهرسازی، وزارت نیرو )مصارف غیرنیروگاهی( و شرکت های 
زیرمجموعه شرکت ملی نفت )که فعالیت اکتشافی در خشکی و دریا دارند( 

و وزارت کشور اختصاص دارد.
ویس کرمی اضافه کرد: از میان دســتگاه های یادشده، وزارتخانه های 
صنعت، معدن و تجارت و جهاد کشاورزی بیشترین سهم مصرف را به خود 
اختصاص داده اند.وی افزود: ۲۵ نیروگاه حرارتی به سیستم های پلاک خوان، 
دوربین و سامانه های نرم افزاری مجهز شده اند و تجهیز مابقی آن ها به نصب 
باسکول در ورودی و خروجی،  دوربین پلاک خوان، سامانه های نرم افزاری و 
تجهیزات کنترل کیفی و آزمایشگاهی، از برنامه های شرکت تولید نیروی 
برق حرارتی اســت که در جلســات کارگروه پیشگیری و مقابله با قاچاق 

فرآورده های نفتی رصد و پیگیری می شود.

 نظارت جدی بر میزان سوخت تحویلی به دستگاه های متولی 
مصرف کنندگان غیرحمل ونقل

معاون شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی با تأکید بر لزوم 
نظارت جدی در این بخش به منظور تخصیص ســوخت براســاس نیاز و 
مصرف واقعی بخش های مختلف مصرف در دستگاه های متولی گفت: طبق 
دســتورالعمل روش مدیریت و کنترل سوخت موضوع ماده ۴۴ آیین نامه 
اجرایی مواد ۵ و ۶ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز که مرداد سال ۱۳۹۸ 
با تصویب ســتاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز از ســوی وزارت نفت 
به وزارتخانه های صمت، جهاد کشــاورزی، نیرو، راه و شهرسازی، وزارت 
کشور و دیگر سازمان های ذی ربط به عنوان سازمان متولی مصرف کنندگان 
تحت پوشش ابلاغ شده است، سازمان های متولی مکلف هستند با بررسی 
پروانه های تأســیس و بازدید میدانــی از محل فعالیت متقاضیان مصرف 
سوخت مایع، مطابق آمار تولید محصول و ارائه خدمات نسبت به برآورد 
اولیه میزان سوخت موردنیاز و ارجاع آن به شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی اقدام کنند و افزون بر آن، وفق دســتورعمل قانونی یادشده، اصلاح 
الگوهای برآورد مصرف فرآورده های نفتی به تفکیک نوع کاربرد با همکاری 
سازمان ملی استاندارد و شرکت بهینه سازی مصرف سوخت کشور است. 
انجام نشدن صحیح و بموقع تکالیف دستگاه های متولی مطابق دستورعمل 
قانونی فوق، موجبات عرضه خارج از شبکه و قاچاق فرآورده های نفتی را 

فراهم خواهد کرد.

افت شدید ساخت وساز در دولت گذشته و انباشت تقاضای مسکن

هجمه های مافیای واردات و قاچاق در لوازم خانگی 

 مقایسه عملکرد دولت سیزدهم در حوزه مسکن با دولت های گذشته، نشان دهنده 
افت شدید در ساخت و سازها )تولید مسکن( در دولت های یازدهم و دوازدهم است.

 به علت نگاه نادرستی که در دولت روحانی و وزارت »عباس آخوندی« به بخش 
مسکن وجود داشــت، تولید مسکن به شدت کاهش یافت و اثرات آن همچنان در 

زندگی مردم به ویژه مستاجران محسوس است.
کــم کاری دولت روحانــی و در راس آنان عباس آخوندی به عنوان وزیر وقت راه 
و شهرســازی که اعتقادی به تولید مسکن نداشت را می توان به مطالبی که در روز 
خداحافظی اش از وزارتخانه خلاصه کرد که گفت »افتخارم این است که حتی یک 
مسکن مهر افتتاح نکردم«. این در حالی است که سرمایه های اندک مردمی در مسکن 

مهر به جریان افتاده بود و مردم چشم انتظار بودند.
وقفه هشــت تا ۹ ساله در تولید مسکن سبب شد کشور با یک عقب ماندگی در 
تولید و انباشت تقاضای مسکن مواجه شود. برهمین اساس یکی از اصلی ترین شعارهای 
دولت ســیزدهم در ابتدای روی کار آمدن، وعده ساخت چهار میلیون مسکن بود؛ 
مسکنی که به دلیل اهمال و بی توجهی دولت قبل نسبت به تولید، با تورمی بیشتر 
از تورم عمومی روبه رو شده و رشد ۸۰۰ درصدی )هشت برابری( قیمت مسکن در 

دولت قبل را رقم زد.
به تازگی رئیس جمهور کشورمان در گفت وگوی تلویزیونی به کاهش تولید مسکن 
در دولت گذشته و انباشت تقاضا اشاره کرد. آیت الله رئیسی اظهار داشت: تا پیش از 
این دولت، میانگین سالی ۲۵۰ تا ۴۰۰ هزار واحد مسکن ساخته شده  است، بر این 

اساس کمبود در تولید مسکن کاملا احساس می شد.
وی خاطرنشــان کرد: امروز در کشور شاهد اجرای فرایند تولید ۲ میلیون و ۴۰۰ 

هزار مسکن هستیم، ساخت مسکن روستایی فعال است و بیش از ۲۶۰ هزار مسکن 
روستایی تحویل شده است.رئیس جمهور ادامه داد: در حوزه مددجویان کمیته  امداد 

امام خمینی)ره( نیز تاکنون ۱۰۰ هزار مسکن تحویل شده است.
 آمارهای بانک مرکزی بیانگر کاهش شــدید تولید مسکن در دولت های یازدهم 
و دوازدهم گذشــته اســت، به طوری  که از ســال ۹۳ تا ۹۹ در مجموع ۹۴۳ هزار و 
۵۶۲ دستگاه ساختمان توسط بخش خصوصی در مناطق شهری تکمیل شده است.

مطابق آمارهای بانک مرکزی، در سال ۹۳ تعداد ۱۹۶ هزار و ۹۳۸ دستگاه، سال 
۹۴ تعداد ۱۴۴ هزار و ۳۵۸ دستگاه، سال ۹۵ تعداد ۹۷ هزار و ۹۶۳ دستگاه، سال ۹۶ 
تعداد ۱۱۵ هزار و ۴۵۱ دستگاه، سال ۹۷ تعداد ۱۳۵ هزار و ۷۰۱ دستگاه، سال ۹۸ 
تعداد ۱۱۴ هزار و پنج دستگاه و سال ۹۹ تعداد ۱۳۹ هزار و ۱۴۶ دستگاه ساختمان 

توسط بخش خصوصی در مناطق شهری کشور تکمیل شد.
با روی کار آمدن دولت سیزدهم، این دولت که بار سنگینی از عدم درایت دولت 
قبل در حوزه تولید را بالاجبار به دوشــش انداختند، اتمام پروژه مســکن مهر و در 
کنار آن ســاخت و عرضه مسکن را در قالب نهضت ملی به عنوان مهمترین اولویت 
خود قرار داد و نهضت ملی مســکن به ویژه واگذاری زمین در قالب این نهضت که 
در دولت مردمی کلید خورد، امید به خرید مسکن را در دل آحاد جامعه زنده کرد.

طرح ساماندهی بازار مسکن و اجاره بها مشکلات این حوزه را رفع خواهد کرد
ساخت واحدهای نهضت ملی مسکن از ۲ میلیون و ۵۶۸ هزار واحد عبور کرد

همچنین طی ۲ سال گذشته تا کنون افزون بر ۴۵ هزار هکتار زمین به ساخت 
بیش از یک میلیون و ۸۰۰ هزار واحد مسکونی طرح نهضت ملی مسکن در کشور 

زمین اختصاص یافته است.
پیشتر وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه ساخت واحدهای نهضت ملی مسکن از 
۲ میلیون و ۵۶۸ هزار واحد عبور کرد، گفت: با احتساب زمین های روستایی، شهری و 
شهرهای جدید ۱۰۰ هزار هکتار زمین برای طرح نهضت ملی مسکن تامین شده است.

برپایه این گزارش، از ابتدای آغاز به کار دولت سیزدهم تاکنون ساخت ۴۹۵ هزار 
واحد مسکونی از سوی بنیاد مسکن و با مشارکت مردم آغاز شده که تاکنون ۲۵۰ 

هزار واحد آنها به اتمام رسیده و در حال استفاده است.
افزایش مبالغ وام و تسهیلات ساخت مسکن روستایی از ۱۰۰ میلیون تومان در 
ابتدای دولت به ۲۰۰ میلیون و سپس ۳۵۰ میلیون تومان، همچنین افزایش تعداد 
وام گیرندگان به ۳۵۰ هزار نفر، گام بزرگی بود که از ســوی دولت ســیزدهم برای 
خانه دار کردن مردم در مناطق روستایی و مراجعه معکوس به روستاها برداشته شد.

لوازم خانگی از لحظه ثبت ســفارش تا تحویل در گمرکات بالاســت که این امر 
مشکلاتی را برای تولیدکنندگان به وجود آورده است.

عباس ابهری امروز گفت: از لحظه ثبت سفارش واردات قطعات لوازم خانگی مدت 
زمانی طولانی سپری می شود تا تولیدکنندگان بتوانند به قطعات دست پیدا کنند؛ 
همچنین مسائلی از جمله عوارض گمرکی، بیمه و مالیات سبب می شود تا در بعضی 

از کالاها قیمت تمام شده افزایش پیدا کند.
وی افزود: زیرساخت های تولید اکنون ایجاد شده و سرمایه گذاری با وجود اینکه 
بانک ها تسهیلات ریالی و ارزی به تولیدکننده لوازم خانگی داخلی پرداخت نمی کنند، 

صورت گرفته است و تولیدکنندگان در حال رقابت با کالای خارجی هستند.
عضــو انجمن لوازم خانگی با بیــان اینکه کالاهای داخلی قابل رقابت با کالاهای 
خارجی هستند، گفت: تولیدکننده شناسنامه داری که دارای کارخانه، برند، مشخصات 
فنی و ســابقه است، کالایی که تولید می کند از نظر کیفی با کالای مشابه خارجی 

نه تنها رقابت می کند؛ بلکه بهتر است.
وی ادامه داد: تولیدکنندگان داخلی از نظر کیفی به مزیت نســبی دســت پیدا 
کرده اند، با اینکه در شــرایط تحریمی قرار داریم؛ اما با انتقال دانش فنی و توســعه 

زیرساخت ها آماده رقابت و حتی صادرات به کشورهای دیگر هستیم.

ابهری اضافه کرد: در حوزه صادرات لوازم خانگی زیر ساخت ها به دلیل تحریم ها 
هنوز فراهم نشده است در این زمینه نیازمند توسعه روابط و رایزنان اقتصادی آشنا 
بــه علم اقتصاد و بازرگان داریم تا بتوانیم با ایجاد تعامل و معرفی کالاها به ســایر 

کشورها در حوزه لوازم خانگی ورود کنیم.
وی با انتقاد از تولیدکنندگان زیرپله ای لوازم خانگی گفت: تولیدکنندگان حرفه ای از 
نظر کیفیت با تولیدکننده های زیرپله ای قابل مقایسه نیستند تولیدکنندگان زیرپله ای 

هرچند منجر به بدنام شدن تولید داخلی لوازم خانگی می شوند؛ اما در حدی نیستند 
که بتوانند بازار لوازم خانگی را تحت شعاع قرار دهند.

عضو انجمن لوازم خانگی عنوان کرد: در کنار تولید کنندگان زیرپله ای، قاچاق نیز 
یک معضل دیگر است که ۲۵ درصد از بازار ۷ میلیارد دلاری لوازم خانگی را به خود 

اختصاص داده است این رقم به ارزش یک و نیم میلیارد دلار است.
وی با بیان اینکه قاچاق سهم تولید لوازم خانگی را کاهش می دهد گفت: کالاهای 
قاچاق به خاطر اینکه مالیات، عوارض و هزینه های دیگر را پرداخت نمی کند، ارزان تر 

در بازار عرضه می شود و این امر برای رقابت با بازار داخلی عادلانه نیست.
ابهــری ادامه داد: ۳۰ درصــد تولیدکننده واقعی در حوزه لوازم خانگی داریم که 
دارای ظرفیت اســمی بالایی هســتند اکنون رقابت در کالای لوازم خانگی بیشتر و 
حساس شده است از این رو شرکت ها به صورت اقساطی کالاها را به مصرف کنندگان 

پرداخت می کنند.
وی خاطرنشــان کرد: عده ای از مافیای واردات و قاچاق به دنبال هجمه هایی در 
بازار هستند، تا بتوانند زمینه قاچاق را فراهم کرده و سودی ببرند؛ این در حالی است 
که اگر این موضوع ادامه پیدا کند با کاهش تولید و مشــکلات برای تولیدکنندگان 

روبرو خواهیم شد.

رتبه سوم مصرف 
سوخت مایع در کشور 

به مصرف کنندگان 
غیر حمل ونقلی تحت 

پوشش وزارتخانه های 
صنعت، معدن و تجارت، 

جهاد کشاورزی، 
راه وشهرسازی، 

وزارت نیرو )مصارف 
غیرنیروگاهی( و 

شرکت های زیرمجموعه 
شرکت ملی نفت )که 
فعالیت اکتشافی در 

خشکی و دریا دارند( و 
وزارت کشور اختصاص 

دارد.
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اقتصاد ایران در مسیر رشد

ابوالفضل حمیدی   |     دکتر سیدابراهیم رئیسی سه شنبه شب برای دهمین بار مقابل دوربین سیما نشست و صریح و شفاف مردم را 
از اقدامات دولت سیزدهم در طی ۱۰۰۰روز خدمت مطلع کرد.

W W W .  A V A Y E E G H T E S A D . I R

رییس سازمان برنامه و بودجه در جمع مدیران استانی سازمان از تخصیص کامل منابع حاصل از انتشار ۲۵۴ هزار میلیارد تومان اوراق مشارکت به تکمیل پروژه های عمرانی خبر داد.
داوود منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور در همایش رؤسای سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان ها و سازمان های تابعه، اظهار کرد: لازم است برُش استانی برنامه جهش تولید با مشارکت مردم، 

توسط سازمان های مدیریت و برنامه ریزی استان ها با مشارکت سایر دستگاه های استانی، تهیه و تنظیم شود تا هر یک از استان ها مسئولیت و سهم خود را در این برنامه ایفا کنند.
وی گفت: پیام دولت سیزدهم، امیدآفرینی برای مردم است و عملکرد کارگزاران نظام باید به گونه ای باشد که مردم احساس کنند دولت مسائل آنها را متوجه می شود و با داشتن برنامه مشخص، مشکلات 

مردم را حل می کند.
منظور با بیان اینکه مهم ترین مساله مردم، توسعه و پیشرفت کشور است، گفت: سازمان برنامه و بودجه کشور و زیرمجموعه استانی، راهبران پیشرفت کشور هستند و باید عملکرد ما، این احساس را به 

جامعه بدهد که با تمام توان به مأموریت هایمان عمل می کنیم.

 ۲۵۴ همت اوراق مشارکت 
به  پروژه های عمرانی 
تخصیص یافت

  پرداخت ۱.۵ میلیارد دلار ارز ترجیحی 
برای واردات کالاهای اساسی

از اول فروردین ماه تا ۱۸ اردیبهشت امسال 
۶ میلیــارد و ۲۵۱ میلیون دلار ارز برای واردات 
کالاهــای اساســی، دارو، کالاهــای تجاری و 
بازرگانــی، واردات در مقابل صادرات و خدمات 

تامین شده است.
 اصغر بالســینی سخنگوی مرکز مبادله ارز و 
طلای ایران اظهار کرد: برای کالاهای اساســی 
یک میلیارد و ۴۶۰ میلیون دلار، برای کالاهای 
تجاری و بازرگانی مبلغ ۳ میلیارد و ۵۷۷ میلیون 
دلار و برای خدمات ۱۵۰ میلیون و برای واردات 
در مقابل صادرات یک میلیارد و ۶۴ میلیون دلار 

تأمین ارز صورت گرفت.
وی افــزود: بــرای واردات کالای اساســی 
کشــاورزی شــامل گندم، دانه هــای روغنی و 
نهاده های دامی یک میلیارد و ۲۶۹ میلیون دلار، 
برای دارو، مواد اولیه دارویی و تجهیزات پزشکی 
۱۹۱ میلیــون دلار و در مجموع یک میلیارد و 
۴۶۰ میلیون دلار برای کالای اساسی و دارو ارز 

پرداخت شد.
ســخنگوی مرکز مبادلــه ارز و طلای ایران 
گفت: تأمیــن ارز نیمایی برای »صنایع حمل و 
نقل و خودرو« معادل ۶۳۴ میلیون دلار، »صنایع 
تجهیزات برق و الکترونیک« معادل ۳۶۴ میلیون 
دلار، »صنایع معدنی« معادل ۲۶۱ میلیون دلار، 
»ماشــین آلات و تجهیزات تولید« معادل ۲۲۶ 
میلیون دلار و »منسوجات و پوشاک« معادل ۲۳۳ 
میلیون دلار صورت گرفته اســت. این گروه های 
صنایع همچنین به ترتیب ۳۱۳، ۴۳، ۲۴۵، ۱۴۱ 
و ۷ میلیــون دلار ارز توافقی یا واردات در مقابل 
صادرات تا پایان روز ۱۸ اردیبهشت سال جاری 

دریافت کرده اند.
بالســینی همچنین اعلام کرد: یک میلیارد 
و ۸۵۹ میلیــون دلار ارز نیمایی و ۳۱۵ میلیون 
دلار ارز واردات در مقابل صادرات به سایر صنایع 

اختصاص داده شده است.
بر اســاس اعلام بانک مرکزی، وی بیان کرد: 
تاکنون بیست و چهار حراج شمش طلا در این 
مرکز انجام شــده و در مجموع نیز بیش از ۳.۵ 
تن طلا به فروش رسیده است. در آخرین حراج 
از مجموع ۴۱۰ کیلوگرم طلای عرضه شده ۳۱۹ 
کیلو گرم با میانگیــن قیمت ۴ میلیارد و ۴۴۳ 

میلیون تومان به فروش رسید.

با توجه به اینکه بخش 
قابل توجهی از تولیدات 
کشور وابسته به واردات 

مواد اولیه یا واسطه ای 
هستند، تأمین ارز مورد 

نیاز تولیدکنندگان لازمه 
حمایت از تولید است که 
دولت در دو سال گذشته 
به خوبی موفق شد در این 

راستا حرکت کند.
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رئیس دولت سیزدهم به طور میانگین هر ۳ ماه یک بار با رسانه ملی به نمایندگی از مردم، گفت وشنود رودررو داشته است و 
مردم را در جریان آخرین تصمیمات دولت و اقدامات انجام شده قرار داده است؛ اتفاقی که مؤید بر پاسخگو بودن و شفاف سازی های 
دولت سیزدهم است. رئیسی در بخش هایی از گفت وگوی تازه خود به اهم اقدامات اقتصادی دولت در ۱۰۰۰ روز گذشته اشاره 

کرد که در ادامه مبتنی بر شاخص های آماری مختصراً برخی موارد مطرح شده را مرور می کنیم.
 

  کاهش رشد نقدینگی در دولت سیزدهم
دولت سیزدهم با ثبات در بازار پول تلاش کرد تا بستر حمایت از تولید فراهم شود؛ کاهش نرخ رشد نقدینگی از ۳۳.۱ درصد 
در فروردین ۱۴۰۲ به ۲۴.۳ درصد در پایان اسفند ماه ۱۴۰۲ و همگرایی همزمان روند نرخ رشد پایه پولی از ۴۵ درصد در ابتدای 

سال گذشته به ۲۸.۱ درصد در اسفند ماه، ثبات کل های پولی در سال ۱۴۰۲ را به ارمغان آورد.
رئیس جمهور در گفت وگوی تلویزیونی از کاهش رشد نقدینگی به محدوده ۲۳ درصد خبر داد. دکتر رئیسی، رشد نقدینگی 
را از عوامل ایجاد تورم دانست و خاطرنشان کرد: »از ابتدای دولت هدفگذاری کردیم تا بتوانیم رشد نقدینگی را کنترل کنیم و 
امروز به اذعان و اعتراف همه، دولت موفق به مهار رشد نقدینگی شده است. رشد نقدینگی براساس آخرین گزارشی که بنده از 

بانک مرکزی گرفتم، وارد کانال ۲۳ درصدی شده است درحالی که این عدد در پایان سال گذشته ۲۵ درصد بود.«

همچنین تأمین و تخصیص ارز کالاهای اساسی و دارو با نرخ ارز ۲۸هزارو۵۰۰ تومان و کالاهای 
تجاری و بخش خدمات با نرخ های معین شده در مرکز مبادله ارز و طلا اطمینان خاطر مناسبی 

را برای تولیدکنندگان و بازرگانان ایجاد کرد.
 بــه همراه ایجاد اطمینــان خاطر در جهت تأمین و تخصیص ارز با میزان و نرخ مشــخص، 
سرعت بخشی به فرایند تخصیص ارز نیز گام مهمی در راستای حمایت از تولید در دولت سیزدهم 
بود. با توجه به اینکه بخش قابل توجهی از تولیدات کشور وابسته به واردات مواد اولیه یا واسطه ای 
هستند، تأمین ارز مورد نیاز تولیدکنندگان لازمه حمایت از تولید است که دولت در دو سال گذشته 

به خوبی موفق شد در این راستا حرکت کند.
 

  افزایش رشد اقتصادی در دولت سیزدهم
دهه ۹۰ به عنوان دهه از دست رفته اقتصاد ایران با متوسط رشد اقتصادی صفردرصد منجر 
شد تولید کشور آسیب های جدی را تحمل کند و با روی کار آمدن دولت سیزدهم و تغییر ریل 

سیاستگذاری اقتصادی در کشور، مسیر رشد اقتصادی نیز هموار شد و تولید رونق گرفت.
در تمامی فصول دو سال  جاری، رشد اقتصادی همواره مثبت بوده و توجه ویژه دولت به رونق 
فعالیت های تولیدی در بخش های مختلف اعم از نفت و گاز، صنعت و معادن، خدمات ساختمان 

و کشاورزی منجر به تداوم رشد اقتصادی در طی عمر دولت سیزدهم شده است.
طبق گزارش مرکز آمار، رشد تولید ناخالص داخلی در ۹ ماهه ابتدایی ۱۴۰۲ با احتساب بخش 
نفت و گاز ۶.۷ درصد و بدون احتســاب بخش نفت و گاز ۴.۲ درصد بوده اســت. این ارقام نشان 
می دهد اقتصاد کشــور با وجود اجرای سیاست های انقباضی همچنان در مسیر رشد مثبت قرار 
دارد. نگاهی به رشد ۹ ماهه اقتصادی کشور در سال های اخیر نشان می دهد رشد ۹ ماهه ۱۴۰۲ 

یکی از بالاترین ارقام را در طی سال های اخیر به ثبت رسانده است.
رئیس جمهــور در گفت وگوی خود بر تلاش دولت برای تحقق شــعار ســال مبنی بر جهش 
تولیــد با مشــارکت مردم بــا توانمندســازی بخش خصوصی و میــدان دادن بــه تعاونی ها و 
تشــکل های مردمــی در امر تولید تأکیــد کرد و در ادامه به ۸ شــاخص صنــدوق بین المللی 
 پول درباره پیشــرفت اقتصادی ایران در طول ۳ ســال گذشــته از جمله رشــد اقتصادی، رشد

 تجارت و صادرات و کاهش تورم، اشاره کرد و گفت: طی ۱۰ سال گذشته رشد اقتصادی کشور 
به طور متوســط کمتر از یک درصد بوده، اما خوشبختانه در سومین سال فعالیت دولت مردمی 

شاهد رشد اقتصادی ۶ درصدی هستیم.
رئیس جمهور تصریح کرد: دشــمنان نمی خواســتند کشور ما به رشد و پیشرفت برسد، اما با 
همت جوانان و خدمتگزاری دولت، تهدیدها به فرصت تبدیل شد، رشد اقتصادی در کشور محقق 
شــده و به اذعان سران کشورهای مختلف امروز ایران به کشوری پیشرفته و فناور تبدیل شده و 

اساس دشمنی دشمنان با ملت ایران نیز همین مسأله است.

   رصد روزانه وضعیت معیشتی مردم
با برنامه های ضدتورمی دولت ســیزدهم نرخ تورم از ۵۵ درصد در فروردین ماه ۱۴۰۲ به ۳۰. 
۹ درصد در فروردین ۱۴۰۳ کاهش یافت. مجموعه اقدامات اقتصادی دولت ســیزدهم در مسیر 
مهــار تــورم به همراه ثبات ارزی منجر به افت قابل توجه نرخ تورم تولیدکننده در ســال ۱۴۰۲ 
شــد. ثبات ارزی ایجاد شــده به همراه مهار رشد نقدینگی منجر به کاهش نرخ تورم تولیدکننده 
از ۴۲.۴ درصد در اســفندماه ۱۴۰۱ به ۲۴ درصد در اســفند ماه ۱۴۰۲ رســید. دکتر رئیسی با 
بیان اینکه ســعی خواهیم کرد علل تورم را کنترل کنیم، گفت: »این مســأله زمان می برد، اما 
باید آمارهای مثبت اقتصادی در ســفره مردم دیده شــود. من روزانه از وضعیت معیشتی مردم 
آمار می گیرم. روزی نیســت که من از ســفره مردم اطلاع نداشــته باشــم. این مبالغه نیســت، 
 من به شــخصه این موضوع را روزانه دنبال می کنم و نســبت به این موضوع حســاس هستم.« 
همچنین رئیس جمهور با تأکید بر اینکه امروز تورم وارد کانال ۳۰ درصدی شده است، گفت: »روز 

به روز تورم در حال کاهش است.«
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کشاورزی 

روند اجرا مخزن ۲ 
هزارمترمکعبی ذخیره آب 
در بندر امام حسن مطلوب 

ارزیابی شد

ابوالحسن عالی در توضیح این خبر اظهار داشت: پروژه یاد شده با ۵۰۰ میلیارد ریال اعتبار اجرایی شده که از این میزان ۸۰ میلیارد ریال در پروژه هزینه شده است.
وی بیان کرد: پروژه مخزن ۲ هزارمترمکعبی ذخیره آب در بندر امام حسن به همراه تاسیسات جانبی در دست اجرا است که پیش بینی شده در صورت تحقق اعتبارات مصوب دهه فجر امسال وارد 
مدار بهره برداری شود.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر تصریح کرد: پروژه احداث مخزن یکی از رویکردهای اصلی شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر برای تامین آب شرب پایدار است که 

این مهم تاکنون در مناطق مختلف استان افتتاح و عملیاتی شده است.
عالی افزود: مخازن ذخیره آب کمک می کند تا در صورت قطع آب شبکه اختلالی در روند توزیع آب در بین مشترکان صورت نگیرد.

وی اظهار کرد: در دولت سیزدهم و بویژه در طرح جهاد آبرسانی روستایی به عنوان یکی از طرح های شاخص به اصلاح، بهسازی و نوسازی شبکه آبرسانی با هدف کاهش هدررفت و پایداری آب 
مشترکان توجه ویژه ای شده است.
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پیشرفت ۹۵ درصدی پروژه آبرسانی به شهر جوانرود

طرح طبقه بندی مشاغل در ۸۵ درصد از کارگاه های بزرگ کرمانشاه اجرا شد

طرح بازآفرینی همه شهرهای استان همدان مصوب شد

مدیرعامل شرکت آبفا استان کرمانشاه، گفت: پروژه آبرسانی تجهیز و تکمیل چاه و 
خط انتقال آب »تم تم« در شهرستان جوانرود با پیشرفت ۹۵ درصدی در حال تکمیل 
است. رضا داودی با اشاره به اینکه پروژه آبرسانی تجهیز و تکمیل چاه و خط انتقال آب 
»تم تم« در شهرستان جوانرود با پیشرفت ۹۵ درصدی در حال تکمیل است، اظهار 
داشت: این پروژه با اعتبار اولیه 1۰ میلیارد و ۹۰۰ میلیون تومان در حال اجرا است. 
وی با اشاره به پیشرفت فیزیکی قابل توجه این پروژه عنوان کرد: تاکنون کارهای خوبی 
در پروژه از جمله اجرای 1۲ کیلومتر لوله گذاری با لوله 31۵ پلی اتیلن، متصل کردن 
خط برق، تجهیز چاه و ساخت ۲۲ باب حوضچه تا مخزن صادق آباد، انجام شده است.

داودی افزود: با بهره برداری از این پروژه از تنش آبی شهر جوانرود کاسته و چندین 
روستای شهرستان روانسر هم از نعمت آب آشامیدنی سالم و پایدار بهره مند خواهند 
شد. وی گفت: عملیات اجرایی این پروژه از نیمه دوم سال گذشته توسط شرکت آبفا 
اســتان کرمانشاه آغاز و علی رقم وجود بارش ها به ویژه در ابتدای سال جاری پروژه 
به مراحل پایانی خود رسیده است.  وی درخصوص اقدامات انجام شده توسط شرکت 
آبفا در سال گذشته در این شهرستان گفت: 3۸۸ فقره انشعاب آب شهری، 36۰ فقره 
انشــعاب آب روستایی و 4۹۹ فقره انشــعاب فاضلاب شهری واگذار شده و همچنین 

314 فقره کنتور خراب مشترکین در شهر و روستاهای جوانرود نیز تعویض شده است.
مدیرعامل شرکت آبفا استان کرمانشاه افزود: در سال گذشته هزار و 7۰۵متر شبکه 
فاضلاب و 3۵ هزار و 1۲۵ متر لوله گذاری در سطح شهر جوانرود و روستاهای تابعه 
اجرا شده است. وی خاطرنشان کرد: برای اجرای شبکه فاضلاب از لوله های پلی اتیلن 
در سایزهای ۲۰۰ و ۲۵۰ میلیمتر استفاده شده که برای متصل کردن لوله ها به یکدیگر 
در جهت هدایت مسیر فاضلاب، ۲۹ باب منهول سایز 1۰۰۰ میلیمتری نیز ساخته شده 
اســت. وی افزود: در راستای تأمین و حفظ بهداشت آب شرب شهری و روستایی در 
جوانرود، سال گذشته ۲6 هزار و ۲7۲ مورد کلرسنجی از منابع، مخازن و شبکه توزیع 
آب انجام و هزار و 3۹4 مورد آزمایشــات میکروبیولوژی و 361 مورد استانداردسازی 
انشعابات آب و فاضلاب هم انجام شده است.داودی عنوان کرد: رفع حوادث و اتفاقات 
شبکه های آب و فاضلاب به تعداد هزار و ۹۲6 مورد در سطح شهر جوانرود و شروینه، 
هزارو 117 مورد رفع حوادث آب در ســطح روستاهای تحت پوشش، شست و شو و 
لایروبی شبکه های مدرن و سنتی فاضلاب به طول ۵۵ کیلومتر و 461 مورد احداث، 
لایروبی، هم سطح سازی و تعویض دریچه های منهول فاضلاب از دیگر اقدامات انجام 
شــده توسط شرکت آب و فاضلاب در سال گذشته در شهرستان جوانرود بوده است. 

وی با اشاره به شست و شو و گند زدایی 33 باب مخزن و همچنین شست و شوی 7۲ 
کیلومتر از شبکه های توزیع و خطوط انتقال آب در سطح شهرهای جوانرود، شروینه 
و روستاهای تحت پوشش گفت: با توجه به ضرورت شستشوی سالانه مخازن ذخیره 
آب شــرب و شــبکه های توزیع و خطوط انتقال با هدف ارتقای کیفیت آب شرب، در 
زمان بندی های مشخص اقدامات لازم انجام شده است.مدیرعامل شرکت آبفا استان 
کرمانشــاه افزود: برای جلوگیری از هدررفت آب ۸7 هزارو ۹3۰ متر از خطوط انتقال 
و شبکه های توزیع، 4هزار و ۲۹۰ فقره انشعاب نشت یابی شده و همچنین 7۰ مورد 
تعمیرات دوره ای و اضطراری در ایستگاه های پمپاژ و منابع تأمین آب در سطح شهرستان 
انجام شده است. وی عنوان کرد: طول خطوط انتقال آب در این شهرستان 4۰ کیلومتر، 
طول شبکه توزیع آب در سطح شهرستان )جوانرود، شروینه و روستاهای تحت پوشش( 
۲۸۸ کیلومتر، طول خطوط انتقال فاضلاب ۸/3 کیلومتر و طول شــبکه جمع آوری 
فاضلاب ۹6 کیلومتر اســت. وی افزود: تعداد کل مشترکین آب در شهر و روستاهای 
جوانرود ۲4 هزار و 67 مشترک و تعداد مشترکین فاضلاب ۲۰ هزار و ۲11 مشترک 
اســت به طوری که 1۰۰ درصد جمعیت شهر جوانرود تحت پوشش شبکه آب شرب 

و بیش از ۹4 درصد نیز تحت پوشش شبکه فاضلاب هستند.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در راستای برقراری عدالت دستمزدی، 
طرح طبقه بندی مشاغل در ۸۵ درصد از کارگاه های بالای ۵۰ نفر شاغل در استان 

کرمانشاه اجرا شده است.
مختار احمدی در نشست خبری با اهالی رسانه عنوان کرد: یکی از مهم ترین وظایف 
اداره کار و امور اجتماعی، صیانت از نیروی کار اســت و در این راستا به دنبال اجرای 
طرح طبقه بندی مشــاغل برای کارگاه های بالای ۵۰ نفر کارگر هستیم. وی هدف از 
این طرح را اجرای عدالت دستمزدی عنوان کرد و گفت: در این طرح کارگران براساس 
سابقه کار، تجربه و مدرک، امتیاز بندی و در قالب گروه های شغلی تعریف می شوند 

و بر اساس این گروه شغلی، حداقل مزایای آن ها تعیین می شود.
احمدی ادامه داد: 346 بنگاه تولیدی بالای ۵۰ نفر در استان وجود دارد که تاکنون 
در ۸۵ درصد از این کارگاه ها، طرح طبقه بندی مشــاغل اجرا شــده است. وی انجام 
بازرسی های ادواری و دوره ای از کارگاه ها را یکی دیگر از وظایف این مجموعه دانست و 
گفت: اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی حدود ۲۰ نفر بازرس دارد که بر اجرای سیستمی 
قوانین و مقررات کار و تامین اجتماعی، صیانت از نیروی کار و کاهش حوادث ناشی 
از کار نظارت میدانی و مداوم دارند و در همین راستا حدود ۸ هزار بازرسی طی سال 

گذشته در استان کرمانشاه انجام شده است.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان از کاهش ۲3 درصدی حوادث ناشی 
از کار در ســال 14۰۲ در مقایسه با ســال 14۰1 خبر داد و گفت: بیشترین حوادث 
ناشی از کار و به ویژه موارد منجر به فوت در کارگاه های ساختمانی اتقاق می افتد و 
با توجه به  کمبود بازرس در مجموعه اداره کار، نیازمند همراهی و نظارت بیشتر دیگر 
مجموعه های مرتبط مانند راه و شهرسازی، نظام مهندسی ساختمان و شهرداری ها در 
حوزه رعایت ایمنی کارگاه ها هستیم. وی در بخش دیگری از این نشست به عملکرد 
مراجع حل اختلاف پرداخت و گفت: در سال گذشته حدود 7 هزار رای توسط مراجع 

حل اختلاف صادر شد که یک عملکرد بسیار مناسب است.

احمدی بر صدور رای سازشــی توسط مراکز حل اختلاف تاکید کرد و گفت: رای 
سازشــی موجب رضایت بیشــتری میان کارگر و کارفرما می شود و خوشبختانه 3۰ 
درصد این آراء سازشــی بوده که بیش از دو هزار رای را شامل می شود. وی در بخش 
دیگری از ســخنانش عنوان کرد: در اسفند 14۰۰ که این مسئولیت را پذیرفتم یکی 
از چالش های ما میانگین بالای زمان رســیدگی به شــکایات بود که با افزایش تعداد 
هیات های تشــخیص در شهرســتان کرمانشــاه و راه اندازی این هیات ها در تمامی 
شهرستان ها این میانگین زمانی از 113 روز در سال 14۰۰ به 4۹ روز در سال 14۰1 
و 4۰ روز در سال 14۰۲ کاهش یافت که یک کار بزرگ در راستای خدمات بهتر به 

کارگران عزیز محسوب می شود.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه در ادامه اظهار کرد: خوشبختانه 
ســال گذشته شاهد یک روند کاهشــی در نرخ بیکاری استان بودیم و در فصل بهار 
کاهش ۵.۲ درصدی، در فصل تابســتان کاهش 3.3 درصدی و در فصل پاییز کاهش 
1.7 درصدی نرخ بیکاری نســبت به مدت مشابه سال ماقبل آن را شاهد بودیم ولی 

در فصل زمســتان نرخ بیکاری حدود ۲.3 درصد افزایش داشت. وی روند کاهش نرخ 
بیکاری را محصول برنامه محوری و تدویت سند اشتغال دانست و گفت: بر اساس سند 
اشتغال استان طی سال گذشته ایجاد 34 هزار و ۵17 شغل ناخالص هدفگذاری شد 
که بر اساس سامانه رصد شاهد تحقق 11۸ درصدی بودیم و در مجموع سال گذشته 

4۰ هزار و ۵6۰ شغل در این سامانه به ثبت رسیده است.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان کرمانشاه در ادامه از پرداخت 7۰۰۰ 
میلیارد تسهیلات اشتغالزایی در کرمانشاه خبر داد و گفت: این میزان شامل تسهیلات 
تبصره 16، تبصره 1۸، مشــاغل خانگی و تسهیلات سفر رئیس جمهور بوده است. از 
تسهیلات یازده هزار میلیارد تومانی سفر رئیس جمهور تاکنون بالغ بر 44۰۰ میلیارد 
تومان آن پرداخت شــده و با توجه به دو ســاله بودن فرصت پرداخت این تسهیلات، 
امیدواریم تا پایان این موعد شاهد جذب تسهیلات در نظر گرفته شده برای استان باشیم.

احمــدی در ادامــه از وجــود 3۲۰۰ تعاونــی فعال در اســتان خبــر داد گفت: 
ایــن تعاونی ها در حــوزه تولید، توزیع، مصرف، مســکن، بهداشــت، عمــران و ... 
 هســتند و بیش از یک میلیون و 7۰۰ هزار نفر از جمعیت اســتان تحت پوشــش 
آن ها قرار دارند و تعاونی های کرمانشــاه ســال گذشــته به حدود 63 میلیون دلار 

صادرات داشته اند.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه از آخرین وضعیت پروژه های 
شســتا گفت: شستا چهار پروژه اصلی در استان دارد که در میان آنها سیمان غرب از 
واحدهای بســیار فعال و خوب به شمار می رود. برای پروژه  کاغذ غرب مقرر شده در 
صورت عدم اجرا به ســرمایه گذار واگذار شــود و اکنون نیز یک سرمایه گذار برای این 
پروژه اعلام آمادگی کرده اســت. همچنین پروژه بیستون تامین نیز مقرر شده بانک 
رفاه منابعی را پرداخت کند که طبق پیگیری صورت گرفته بانک رفاه مشــکلی برای 
پرداخت این منابع ندارد. و کارخانه اسیدسیتریک نیز اکنون تولید آزمایشی را انجام 

می دهد و نزدیک به 7۰ نفر نیز در آن مشغول به کار هستند.

همدان- مدیرکل راه و شهرسازی استان همدان گفت: با پیگیری های صورت گرفته 
و حمایت استاندار همدان در کمیسیون ماده پنج، طرح بازآفرینی همه شهرهای همدان 

به عنوان نخستین استان کشور تصویب شده است.
بــه گزارش روزنامــه آوای اقتصاد ،مجید صالحی امیراظهار کرد: پس از بررســی 
کارشناسانه و در نظر گرفتن همه موارد، محدوده های بازآفرینی شهری ۲۰ شهر استان 
همدان مصوب شده است.وی افزود: همدان نخستین استانی هست که طرح بازآفرینی 
همه 3۲ شهر آن مصوب شده است و تلاش داریم اقدامات لازم برای بهسازی و نوسازی 

مناطقی از بافت فرسوده آن انجام شود.
صالحی امیر تصریح کرد: هم اینک محدوده محلات هدف بازآفرینی 3۲ شهر استان 
مشــخص و در سامانه »ستاد ملی بازآفرینی« بارگذاری شده که امکان ساخت و ساز 
و اســتفاده از تسهیلات بازآفرینی برای همه ساکنان و سازنده ها و مالکان بافت های 

فرسوده و ناکارآمد شهری را فراهم کرده است.
صالحی ادامه داد: محدوده بازآفرینی ۹ شــهر شامل مراکز شهرستان ها، از جمله 
همدان، ملایر، اســدآباد، تویسرکان، نهاوند، رزن، کبودرآهنگ، بهار و فامنین نیز در 

سال 13۹۵ مصوب شده بود.
مدیرکل راه و شهرســازی استان همدان اظهار کرد: در سال گذشته محدوده های 

بازآفرینی سه شهر لالجین، گیان و قهاوند مصوب شد و امسال نیز محدوده ۲۰ شهر 
دیگر به تصویب رسید.

وی افزود: محدوده های بازآفرینی شهرهای نهاوند و بهار مورد بازنگری قرار گرفت 
و برای شــهرهای جورقان، مریانج، ازندریان، سامن، جوکار، زنگنه، اسلامشهر آق گل، 
فیروزان، برزول، آجین، پالیز، سرکان، فرسفج، صالح آباد، مهاجران، شیرین سو، گل تپه، 

قروه درگزین، کرفس و دمق مورد موافقت قرار گرفت.
صالحی امیرگفت: با ضوابط تشویقی کالبدی بافت های ناکارآمد شهرهای لالجین، 
قهاوند، جورقان، مریانج، ازندریان، ســامن، جوکار، زنگنه، اسلامشهر آق گل، فیروزان، 
برزول، آجین، پالیز، سرکان، فرســفج، صالح آباد، مهاجران، شیرین سو، گل تپه، قروه 

درگزین، کرفس، دمق و کبودرآهنگ موافقت شده است.
وی تاکید کرد: این ظرفیت برای مردم به منظور اســتفاده از تســهیلاتی است که 
دولت برای بازآفرینی محلات هدف از جمله مشــوق هــای مالی، اداری و کالبدی و 
حتی عوارضی که در بافت های فرسوده وجود دارد در نظر گرفته است، این اتفاق بی 
نظیری بود که با هدایت مردم موفق به تحقق 1۰۰ درصدی شناسایی محلات هدف 

در بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری شدیم.
مدیرکل راه و شهرســازی استان همدان افزود: طرح کلید به کلید فرصت طلایی 
برای سرعت بخشی به بازآفرینی محلات شهری و بهبود کیفیت محیط زندگی شهری 

در محلات هدف بازآفرینی است.
وی اظهار امیدواری کرد: با همکاری و مشارکت همه دستگاه های مرتبط و همچنین 
همراهی و مشارکت مردم، شاهد تحولات مثبتی در زمینه بازآفرینی بافت های فرسوده 

شهرهای استان همدان باشیم.

 کاهش ۱۵ میلیون تومانی قیمت زعفران 
به دلیل افزایش عرضه

کریم حسن پور|   نایب رئیس شورای ملی زعفران گفت: با توجه به افزایش عرضه قیمت هر کیلوگرم زعفران نگین به ۱۰۰ تا ۱۰۵ میلیون تومان رسیده 
است که نسبت به ماه های گذشته بین ۱۰ تا ۱۵ میلیون تومان کاهش را نشان می دهد.

   اولین پایانه گیاهان دارویی در یزد  

تفاهم نامه طراحی و احداث اولین پایانه گیاهان 
دارویی به امضای پژوهشــکده گیاهــان دارویی و 
ســازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی 

استان یزد رسید. 
به گزارش روابط عمومی سازمان نظام مهندسی، 
در نشستی که پیش از این رییس و مشاور سازمان 
نظام مهندسی کشــاورزی و منابع طبیعی یزد در 
فرهنگستان علوم ایران با محمدرضا شمس اردکانی 
دبیر ستاد توسعه اقتصاد دانش بنیان گیاهان دارویی 
و طب سنتی کشور، سرپرست پژوهشکده گیاهان 
دارویی جهاد دانشــگاهی، اعضــای هیات علمی 
پژوهشــکده و کارشناســان معاونت علمی رییس 
جمهوری در فرهنگســتان علوم کشــور داشتند، 
پروپوزال طرح پایانه گیاهان دارویی، به ستاد گیاهان 

دارویی و طب سنتی کشور ارایه گردید. 
درهمین راستا در جلسه ای که 11 اردیبهشت ماه 
باحضور رضا غفارزادگان رییس پژوهشکده گیاهان 
دارویی، سیدزین العابدین حسینی و سید حسین 
میرحسینی، رییس و مشاور پژوهشی سازمان نظام 
مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان یزد، در 
فرهنگســتان علوم ایران برگزار گردید، تفاهم نامه 

همکاری به امضای این دو مجموعه رسید. 
بر اســاس این تفاهم نامه مقرر گردید سازمان 
نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان یزد 
و پژوهشکده گیاهان دارویی در زمینه طراحی و ایجاد 
پایانه گیاهان دارویی، جذب سرمایه گذار برای فعالیت 
در این زمینه، اجرای طرح های مطالعاتی در زمینه 
گیاهان دارویی، تامین نشــا و نهال استاندارد برای 
کشاورزان، نظارت بر کشت، کنترل اصالت و کیفیت 
گیاهــان دارویی و فرآورده های آن در اســتان یزد 
براساس دستورالعمل ستاد گیاهان دارویی معاونت 
علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری 

همکاری داشته باشند.

 مدیر دفتر کنترل برنامه و پروژه شرکت 
توزیع نیروی برق استان یزد اعلام کرد : ۱7۰ 
دستگاه ترانســفورماتور ، ۱۰ هزار اصله پایه 
بتونی و 3۰۰ کیلومتر کابل خودنگهدار فشار 
ضعیف در سال گذشته به پروژه ها اختصاص 

یافت

ســید محمد جواد عرفان فر / یــزد ؛مهندس 
محمدحسین دیرند در نشســت کنترل پروژه ها  
تاکید کرد : مدیران امورها از طریق کارگزاری های 
مرتبط با پروژه های مسکن ملی  برای خرید انشعاب 
مشــترکین پیگیر باشند.وی متذکر شد : این دفتر 
پیش بینی دقیق تری از مدت قراردادها با توجه به 
تعداد زیادی قرارداد تمدیدی انجام خواهد داد و آن 
را در اختیار امور بازرگانی قرار می دهد.او اضافه کرد 
: پروژه های بلاتکلیف گذشته باید توسط دفتر برنامه 
ریزی به سال جاری منتقل شود و با وجود مبالغ زیاد 
این پروژه ها ، امورها ابتدا پروژه های در دست اقدام 
را تکمیل و سپس پروژه جدید را اجرایی کنند.این 
مسئول خاطرنشان کرد : مشکلات متقاضیان پوششی 
و تعدد افراد در نوبت در برخی از مدیریت ها با نشست 
مدیرعامل در خصوص رفع آن چاره اندیشی می شود.

 با اجرای آراء کمیسیون ماده صد قانون 
شــهرداری ها و تخریب واحد های غیرمجاز؛ 
گذر 3۵ متری واقع در کوی تنگک ســوم 

آزادسازی شد 
مدیر منطقه دو شهرداری بندر بوشهر از اجرای 
آراء کمیسیون ماده صد مبنی بر تخریب 1۰ مورد 
ساخت و ساز غیر مجاز و آزادسازی مسیر گذر 3۵ 

متری در کوی تنگک سوم خبر داد.
مهدی وفا در تشریح این خبر تصریح کرد: پس 
از صدور آراء تخریب برای پلاک های واقع در مسیر 
گذر فوق و اخذ دستور دادستانی، اجرای تخریب این 
پلاک ها در حضور ماموران نیروی انتظامی، از سوی 
شهرداری منطقه دو به مرحله اجرا در آمد و منجر 

به رها سازی گذرگاه عمومی گردید.
 وفا همچنین افزود: شــهرداری بندر بوشهر در 
برخورد با متخلفان و ســودجویان، تلاشی مضاعف 
خواهد داشت و برای حفظ و صیانت از حقوق عمومی 

از هیچ کوششی دریغ نخواهد نمود. 

غلامرضا میری درباره وضعیت تولید و صادرات زعفران در سال جاری اظهار 
داشت: طی ماه های گذشته به دلیل افت تولید و کاهش عرضه قیمت هر کیلوگرم 
نگین زعفران به 11۵ میلیون تومان رسیده بود، اما اخیراً به دلیل شرایط جوی 
مناسبی که داریم پیش بینی می شود که تولید قابل توجهی داشته باشیم؛ بنابراین 
دارندگان زعفران اقــدام به عرضه و فروش این محصول کرده اند که همین امر 

باعث روند کاهشی قیمت شده است.
وی با بیان اینکه اکنون کف قیمت هر کیلوگرم زعفران دســته نیز بین 74 
تا 7۵ میلیون تومان است، افزود: این افزایش قیمت در پی کاهش تولید 6۰ تا 
7۰ درصدی ســال 14۰۲ نسبت به سال 14۰1 بوده است که منجر به کاهش 
عرضه شــد، در حالی که تقاضای جهانی برای زعفران همچنان پابرجا بود که 
این عدم تعادل افزایش قیمت ها را منجر شــد.نایب رئیس شورای ملی زعفران 
تصریح کرد: طبق آمارهای وزارت جهاد کشــاورزی سال 14۰۲ حدود 1۵۰ تن 
زعفران در ســطح زیرکشــت بیش از 1۲3 هزار هکتار تولید شده، در حالی که 
سال 14۰1 میزان تولید این محصول حدود ۲3۰ تن بوده که نزدیک 6۰ تا 7۰ 
درصد کاهش را نشان می دهد.میری گفت: در حال حاضر زعفران در ۲3 استان 
کشور تولید می شود، اما عمده تولید این محصول از لحاظ کمی و کیفی مربوط 

به استان خراسان رضوی، خراسان جنوبی و خراسان شمالی است.
وی زمان برداشــت زعفران را آبان ماه هر ســال دانســت و اضافه کرد: پیاز 
زعفران یک بار کاشت می شود و بین 7 تا 1۵ سال قابلیت برداشت محصول دارد.

 افزایش صادرات زعفران نسبت به سال ۱۴۰۱
رئیس اتحادیه صادرکنندگان زعفران اظهار داشت: صادرات زعفران در سال 
14۰۲ حدود ۲۲۲ تن بود و در سال 14۰1 حدود ۲1۰ تن بوده است که اندکی 

افزایش را نشان می دهد.
به گفته وی، علت افزایش میزان صادرات در سال 14۰۲ به دلیل وجود بخشی 
از زعفران باقیمانده در انبارهای سازمان تعاون روستایی ایران، بورس کالا، بخشی 
در دســت صادرکنندگان و تولیدکنندگان بوده است. اکنون قیمت هر کیلوگرم 

زعفران ایران در دنیا بین 16۰۰ تا ۲۰۰۰ دلار خرید و فروش می شود.
میری گفت: بورس کالا باید برای کشــاورزان جایگاه مورد اعتماد باشــد که 
زعفران را آنجا دپو کنند، اما متاسفانه با سفته بازی و دلال بازی هایی که انجام 
می شــود منجر به کاهش قیمت زعفران نسبت به بازار سنتی شده است؛ یعنی 
قیمت هر کیلوگرم زعفران در بورس کالا به کیلویی ۹4 میلیون تومان رســیده 
در حالی که در بازار سنتی حدود 1۰۵ میلیون تومان است که این اقدام ایجاد 

زیان به کشاورزان است.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کرمانشاه خبر داد:



انرژی 
W W W .  A V A Y E E G H T E S A D . I R

رییس دانشگاه گلستان 
سفیر تعاون شد

بنابر ابلاغ مدیرکل ترویج و تشکیل تعاونی های وزارت تعاون دکتر خواجه شاهکوهی به عنوان سفیر تعاون در استان گلستان منصوب شد.
بر اساس این نامه دکتر شاهکوهی بنا است از منابع ارایه شده جهت الگو گیری در ترویج و تشکیل تعاون و ارایه دروس تعاون در دانشگاه گلستان استفاده نماید.

دکتر خواجه مظفری در آیین ابلاغ این لوح گفت : بنا است دانشگاه گلستان در جهت ترویج و تشکیل تعاون دروس مرتبط با تعاون در دانشگاه گلستان ارایه شود و در سالهای آموزشی 
پیش رو این دانشگاه در این رشته ها پذیرش دانشجو خواهد داشت.

در قسمتی از این ابلاغ آمده است : از آنجا که حضرتعالی از باورمندان به این نهضت  عظیم و از مروجان آن هستید ، نشان سفیر تعاون تقدیم حضور می کنیم.
شــما چتــر  گســتراندن  و  ایرانــی  جــوان  هــا  میلیــون  برابــر  در  آن  دادن  قــرار   ، فرهنــگ  ایــن  کــردن  همگانــی  توفیــق  هــم  کنــار  در  کــه  امیــد  ایــن   بــا 

 تعاونی بر روی اقشار ضعیف را داشته باشیم.

المیار قربانی       |       وزیر نفت با اعلام اینکه در دولت سیزدهم نه تنها معطل قدرت های بزرگ نشدیم، بلکه بر توان داخلی تکیه کردیم، 
گفت: در این دولت ۶۰ درصد به تولید نفت، ۵۴ میلیون متر مکعب به تولید گاز، بیش از ۲۲۰هزار بشکه به ظرفیت پالایشی و۱۰ میلیون تن 

به تولید محصولات پتروشیمی افزوده شده است.

  در آســتانه روز جهانــی ارتباطــات و 
روابط عمومی صورت گرفت؛

 ارتقاء ۲۴ رتبه ای جایگاه روابط عمومی 
سیستان وبلوچستان در کشور

بر اساس ارزیابی انجام شده از سوی وزارت میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی کشور، روابط 
عمومی و امور فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی 
سیستان وبلوچســتان در جایگاه سوم کشور قرار 
گرفــت.  این ارزیابی از میــان ادارات کل میراث 
فرهنگی 31 استان کشور در حوزه های ارتباط با 
خبرگزاری، بازتاب رسانه ای و فضای مجازی انجام 
شــده که روابط عمومی و امور فرهنگی سیستان 
وبلوچستان در فروردین ماه 1403 با کسب نمره 
96 در جایگاه سوم کشور قرار گرفت.  بر اساس این 
ارزیابی که به صورت ماهیانه انجام می شــود و به 
تمام استان ها ابلاغ می شود، روابط عمومی و امور 
فرهنگی سیستان و بلوچستان طی 5 ماه متوالی 
گذشته و به صورت مســتمر )از آذرماه 1402 تا 
فروردیــن ماه 1403( جزو اســتان هــای برتر و 
شایســته تقدیر قرار گرفته و در مجموع طی این 
مدت با ارتقا 24 پله ای موفق به کسب رتبه سوم 
در ســطح کشور شده است.  بر اساس اعلام مقام 
عالی وزارت، سیستان و بلوچستان در نوروز امسال 
به عنوان »پدیده گردشگری کشور« نیز معرفی شده 
بود که قطعاً نقش رســانه، روابط عمومی و اطلاع 
رسانی در کسب این مهم تاثیر شگرفی داشته است.

 تپه تاریخی قلعه خندان ظرفیت مناسب 
برای توسعه فرهنگی و گردشگری گرگان

ســیدعلی مهاجر معاون سیاســی، امنیتی و 
اجتماعی اســتاندار در جلسه ســتاد ساماندهی 
اجتماعــی گرگان با محوریت تپــه تاریخی قلعه 
خندان اظهار داشت:اجرای قانون را تکلیف شرعی 
و خود را موظف به اجرای تکالیف شرعی و قانونی 
می دانیم و علاقمند هستیم کاری انجام دهیم که 
هم برای مردم ماندگار باشــد و هم برای خودمان 
باقیات صالحات باشد.گاهی فهم غلط و نادرست از 
قانون و عدم اشراف به قانون از جانب مدیران، مانع از 
پیش رفت و توسعه خواهد شد و در این صورت مردم 
هستند که متضرر می شوند.تفسیر به رای کردن 
قانــون و اجرای قانون بدون در نظر گرفتن منافع 
عموم مردم و جامعه، آفت و مانعی برای پیشرفت 
است، باید قانون را به نفع مردم خم کرد تا حدی 
که هم مردم بهره مند شوند و هم قانون پایمال نشود.

تپه تاریخی قلعه خندان ظرفیت بسیار خوب 
و مناسبی برای توسعه فرهنگی و گردشگری شهر 
گرگان است که در سایه قوانین میراث فرهنگی و 
تاریخی و بی توجهی مسئولان، محل و بستری برای 
معتادان متجاهر شده است که مردم را آزار می دهد.

اصلاح فضای نامناسب این تپه تاریخی و تبدیل 
آن به مکانی فرهنگی و گردشگری و محلی برای 
رجوع مردم شریف و متدین، مطالبه عمومی است 
که نباید نســبت به آن بی تفاوت بود.در این راستا 
باید با هم اندیشی و هم فکری طرح و برنامه ای جامع 
با در نظر گرفتن همه ی جوانب اجتماعی، فرهنگی، 
گردشگری و عمرانی تهیه و در اسرع وقت آن را اجرا 

و به مردم هدیه دهیم.

 نشست کارشناسی کاهش پیک مصرف 
برق تابستانی در شرکت توزیع برق هرمزگان

نشست کارشناسی  و هماهنگی کاهش پیک 
مصرف برق تابستانی در شرکت توزیع برق هرمزگان 
با حضور مهندس محمد کریمی مدیرعامل شرکت  
،قائم مقام، معاونین و مدیران ستادی و نواحی برق 
برگزار شد.به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع 
نیروی برق استان هرمزگان ، در این نشست با ارائه 
گزارش معاون فروش و خدمات مشترکین از برنامه 
ریزی مدیریت مصرف و کنترل بار مشــترکین در 
فصل تابســتان و ایام پیک بار شبکه، تصمیمات 
مهمی در راستای مصرف بهینه برق اتخاذ گردید.

مهندس کریمی با اشاره به تدوین 1۸0 پروژه 
و برنامه توانیر در گروه های مختلف برای مدیریت 
مصرف برق تابســتان 1403 اظهار کرد: پیشبرد 
یکایک ایــن برنامه ها به عنوان تکمیل حلقه های 
این زنجیره بزرگ ضامن موفقیت صنعت برق در 
استان ما خواهد بود.مدیر عامل شرکت توزیع نیروی 
برق استان هرمزگان افزود :امروز برای رفع ناترازی 
صنعت برق، باید نسبت به بهره مندی از روش های 

مفید با فناور ي های جدید اقدام شود.

افزایش ۶۰ درصدی تولید نفت در دولت سیزدهم

5 روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

شنبه 1403/02/22
شماره : 1633

ایران از واردکننده خدمات در صنعت نفت به صادرکننده تبدیل شد
 مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران گفت: 
در دولت سیزدهم رویکردها تغییر کرد و به سمت صادرات خدمات 
فنی و مهندســی حرکت کردیم؛ به طوری که در پروژه بازسازی 
پالایشــگاه ونزوئلا، به صورت کامل از دانش ایرانی استفاده شد و 

2 میلیون کالای تولید داخل را صادر کردیم.
فرهاد احمدی در نشست خبری در حاشیه بیست و هشتمین 
نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی، اظهار داشت: 
این شرکت وظیفه طراحی و ساخت پروژه های پایین دستی صنعت 
نفت شامل خطوط لوله پالایشگاه ها، اسکله ها پتروپالایشگاه ها و 

خطوط لوله و مخابرات را دارد.وی افزود: تاکنون خدمات زیادی در حوزه پایین دست صنعت نفت کشور ارائه شده و پالایشگاهی 
نیســت که این شــرکت نقشی در آن نداشته باشد. طراحی و ســاخت خطوط لوله بیش از 14 هزار کیلومتر یکی از نقش های 
اساسی توسط شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت در راستای تامین انرژی کشور انجام شده و کلیه پالایشگاه های کشور از 

خدمات این شرکت بهره بودند.
مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران گفت: در دولت سیزدهم توانستیم صادرات خدمات فنی و مهندسی 

را انجام دهیم و پالایشگاه ال پالیتو در ونزوئلا را بازسازی کردیم.
احمدی بیان کرد: گام دومی که برداشــته شــد اخذ دانش فنی بود که از این موضوع در پروژه پالایشگاهی شهید سلیمانی و 
طراحی تمام واحدهای این پتروپالایشگاه استفاده کردیم و آن را کمتر از سه ماه به مرحله مناقصه رساندیم که تا آخر سال این 

پتروپالایشگاه عظیم طراحی بنیادی عملیاتی شود.
وی تاکید کرد: در سال گذشته با فراز نشیب تامین مالی پروژه ها روبرو بودیم، اما در حوزه خطوط لوله 5000 کیلومتر خط 
لوله احداث کردیم که رکورد پیشرفت 32 درصدی در پروژه های پتروپالایشگاهی بی سابقه است. عدم تامین مالی به موقع پروژه ها 

اصلی ترین مشکل است و اگر منابع مالی به موقع تامین شود، پروژه ها به موقع انجام خواهد شد.
مدیرعامل شرکت ملی مهندسی و ساختمان نفت ایران گفت: در پروژه پالایشگاه ونزوئلا چند قدم اساسی برداشتیم و توانستیم 
با اســتانداردهای آنها کار را انجام دهیم و گام به گام اســتانداردهای خود را با فنّاوری ونزوئلایی هایی که بیشــتر آمریکایی بود، 

جایگزین کنیم.
احمدی اظهار داشت: تجهیزات و خدمات تولیدکنندگان خود را صادر به کشورهای خارجی صادر کردیم که نشان می دهد ا 

واردکننده خدمات به صادرکننده خدمات تبدیل شده ایم.
وی اعلام کرد: خط لوله 236 کیلومتری ارومیه تا پایان شهریور ماه امسال به بهره برداری می رسد.

مدیر کنترل تولید شرکت ملی صنایع پتروشیمی از فعال بودن 
۷9 درصد از ظرفیت نصب شده صنعت پتروشیمی خبرداد و گفت: 
۷4 میلیون و 300 هزار تن محصول پتروشیمی در سال 1402 از 

سوی مجتمع های پتروشیمی کشور تولید شد.
به گزارش از وزارت نفت، بیژن چگنی در نشســت تخصصی 
بررســی تحقق راهبرد جهش تولید در صنعت پتروشــیمی که 
در بیست وهشــتمین نمایشــگاه بین المللی نفــت، گاز، پالایش 
و پتروشــیمی برگزار شــد، افزود: جهش تولیــد باید در صنعت 
پتروشــیمی محقق شــود تا شــاهد افزایش تولیــد در صنایع 

پایین دست، صادرات و ارزآوری در کشور باشیم.
مدیر کنترل تولید شرکت ملی صنایع پتروشیمی با اشاره به ۷4 میلیون و 300 هزار تن محصول پتروشیمی که در سال 1402 
در کشور تولید شد، افزود: ظرفیت نصب شده فعال در صنعت پتروشیمی در سال گذشته ۷9درصد از کل ظرفیت این صنعت بوده 

است، درحالی که ظرفیت فعال این صنعت در سال 1400، ۷0درصد و در سال 1401، ۷6درصد بوده است.
وی به برنامه ریزی های این شرکت برای فعال شدن همه ظرفیت نصب شده صنعت پتروشیمی اشاره کرد و ادامه داد: کمبود 
خوراک، بروز اشکالات تعمیراتی، اشکالات فرایندی، بالابودن موجودی، طولانی شدن تعمیرات اساسی، اقتصادی و کمبود مواد 

شیمیایی و قطعات یدکی از دلایل کاهش تولید در سه سال اخیر بوده است.
چگنی تصریح کرد: شرکت ملی صنایع پتروشیمی برنامه اساسی برای رفع هرچه بیشتر سه عامل مهم کمبود خوراک، بروز 

اشکالات تعمیراتی و اشکالات فرایندی در مقدار تولید این صنعت داشته اما از سایر عوامل نیز غافل نشده است.
وی با بیان اینکه به دنبال کاهش قیمت های جهانی محصولات پتروشیمی، تولیدنکردن راهکار مناسبی نیست، تصریح کرد: 
باید هدف گذاری های لازم انجام شود تا محصولی که با خوراک ارزان تولید می شود به سمت تکمیل زنجیره ارزش حرکت کند.

مدیر کنترل تولید شرکت ملی صنایع پتروشیمی گفت: 20 شرکت پتروشیمی 20۸ مگاوات برق از شبکه برق دریافت می کردند 
که بیشتر این شرکت ها به سمت سرمایه گذاری برای خرید نیروگاه های گازی و تأمین مستقل آن حرکت کرده اند.

بیست وهشتمین نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی با شعار »صنعت نفت، جهش تولید، بهینه سازی فناورانه« 
از )19 اردیبهشت( به مدت چهار روز در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی تهران دایر است.

بیش از هزار و ۷50 شرکت ایرانی و خارجی در این رویداد بزرگ نفتی در بخش های مختلف ازجمله شرکت های بالادست نفت 
و گاز، اکتشاف و تولید، سازندگان داخلی، صنایع میان دستی و پایین دستی گاز، پالایش و پتروشیمی و شرکت های دانش بنیان، 

پارک های فناوری، دانشگاه ها، استارتاپ ها و دیگر شرکت های مرتبط با صنعت نفت حضور دارند.

تولید ۷۴.۳ میلیون تن محصول پتروشیمی در سال گذشته

ستاد توسعه شهرهشتگرد در راستای بررسی وپیگیری مسائل ومشکلات شهرتشکیل جلسه داد

برگزاری نخستین کمیته تخصصی ایمنی و آتش نشانی شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران

ســاوجبلاغ - سیروس رنجبرکهن:جلسه ستاد توســعه شهر هشتگرد در راستای 
بررسی و پیگیری مسائل و مشکلات شهر، به ریاست دکتر البرزی فرماندار شهرستان 
ســاوجبلاغ و با حضور معاونت عمرانی فرمانداری ، شــهردار، رئیس و اعضای شورای 
اسلامی شهر هشتگرد و سایر اعضاء و مدیران عضو این ستاد در سالن جلسات مجتمع 

فرهنگی هنری 9 دی شهرداری هشتگرد برگزار شد .
در این جلســه دکتر البرزی فرماندار شهرستان ساوجبلاغ ، بر تلاش برای تحقق 
شــعار سال و جهش تولید تاکید کرد .وی توجه به مناطق کمتر برخوردار مصوب در 
قرارگاه اجتماعی را که مورد تاکید استاندار البرز است مهم برشمرد و از کلیه مدیران 

خواست تا برنامه های خود را برای این مناطق ارائه نماید .
 البرزی در ادامه به اجرای پروژه های عمرانی و برنامه های فرهنگی در این مناطق 

اشاره کرد و به بررسی تخصصی موضوعات در کارگروه های مربوطه اشاره نمود .
مهندس رئیسی شهردار هشتگرد نیز در ادامه نشست طی سخنانی به بیان بخشی 

از مشکلات شهر هشتگرد پرداخت .
 وی ســاماندهی آرامستان ینگی امام را یکی از مشکلات مدیریت شهری دانست 
که نیاز اســت تا با تعامل دستگاه های متولی مشکل مرتفع گردد و همچنین مشکل 

مالکیت و تعارض در برخی از املاک ، ســاماندهی صنوف آلاینده و جابجایی تیرهای 
برق مزاحم از جمله موارد دیگر مطرح شده توسط شهردار بوده است .

 در این نشست مهندس کاشف رییس شورای شهر و سایر اعضای شورا نیز با بیان 
نظرات خود به مشکلات شهر پرداخته  وطی ایراد سخنان جداگانه بر لزوم هماهنگی 
جهت تخصیص و بهره برداری از پســاب حاصل از تصفیه خانه شهر جدید مهستان ، 
توسعه زیرساخت های شهری اعم از آموزشی ، درمانی ، بهداشتی و انتظامی  و توجه 
بیشتر به مساجد شهر و احداث خانه عالم  همچنین  مشکلات پل راه آهن پرداخته 
و کمبود باجه های بانکی در برخی مناطق شــهری را از جمله رویکردهای مدیریت 

شهری بیان نمودند.
 و در ادامه  احداث تصفیه خانه و شبکه هدایت فاضلاب شهری ، از جمله ملزومات 
شــهر عنوان شد که به گفته اعضای شــورای شهر هشتگرد علیرغم اعلام آمادگی از 
سوی مدیریت شهری برای هم افزایی در اجرای پروژه ، موضوع از سوی دستگاه های 

متولی مغفول مانده است .

نخســتین نشست کمیته تخصصی ایمنی و آتش نشــانی شرکت ملی پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی ایران در سال 1403 با حضور روسای ایمنی پالایشگاه ها و 
رئیس ایمنی و آتش نشانی شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی به میزبانی 

پالایشگاه ستاره خلیج فارس برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی و بین الملل شرکت نفت ستاره خلیج فارس، در راستای 
افزایش تعاملات و هماهنگی های بین شرکت های زیر مجموعه شرکت ملی پالایش 
و پخش فراورده های نفتی ایران، اولین جلســه کمیته تخصصی ایمنی و آتش نشانی 
شرکت ملی پالایش و پخش فراورده های نفتی ایران در سال 1403 با حضور روسای 
ایمنی تمامی پالایشگاه ها و رئیس ایمنی و آتش نشانی شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی از تاریخ 9 الی 11 اردیبهشــت ماه 1403 در شــرکت نفت ستاره 

خلیج فارس برگزار شد.
مطابق با دستور کار جلسه و افزایش حوادث مرتبط با فضای بسته در سال گذشته، 
طرح تهیه شده در خصوص ایمنی کار در فضای بسته با بررسی و پیشنهادات حاضران 

جلســه جمع بندی شد و با توجه به درخواست بازنگری شاخص های ارزیابی عملکرد 
ایمنی و آتش نشــانی که در جلســه کمیته سال گذشته درخواست شده بود، تمامی 

شــاخص ها به بحث و تبادل نظر گذاشــته شده و دســتورالعمل مذکور مصوب شد، 
همچنین تشریح اهداف و برنامه ها و اولویت های ایمنی و آتش نشانی در سال 1403 

از دیگر برنامه های این کمیته بود.
در ادامه با حضور مدیران و روسای واحدهای ستادی و عملیاتی شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس، اقدامات بارز ایمنی انجام شــده در پالایشــگاه ستاره خلیج فارس برای 

حاضرین تشریح شد.
انجام پروژه Safety Action Plan برای فعالیت های روتین پالایشــگاه که مطابق با 
المان رویه های ایمن سیستم RBPSM تهیه شده از جمله موارد شاخص ایمنی بود که 

مورد توجه و تقدیر حاضران در این نشست قرار گرفت.
 Leading( پیمانکاران و شاخص ارزیابی عملکرد ایمنی HSE همچنین رویه مدیریت
metrics( که تحت عنوان Safety KPI در پالایشگاه ستاره خلیج فارس جاری شده است 
از دیگر اقدامات شاخصی بود که مورد توجه و استقبال قرار گرفت و مقرر شد که جهت 

الگوبرداری سایر پالایشگاه ها به تمامی شرکت ها ارسال شود.

به میزبانی شرکت نفت ستاره خلیج فارس؛

 جواد اوجی، در آیین افتتاحیه بیست و هشتمین نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی، 
با اشاره به حضور شرکت کنندگان داخلی و بین المللی اظهار داشت در این نمایشگاه که یکی از بزرگ ترین 
رویدادهای نمایشــگاهی غرب آسیا است 1۷00 شرکت داخلی و 250 شرکت خارجی حضور دارند. 
مساحت نمایشگاه اختصاص یافته به شرکت های بین المللی از 2 هزار متر مربع به 5 هزار متر مربع 
رسیده است.وزیر نفت ادامه داد: دولت سیزدهم از ابتدای کار معطل شرکت های خارجی نماند و دیدید 

که پروژه ها از شهریور 1400 چه وضعیتی داشت و الان به کجا رسیده است.
وی گفت: اولویت دولت پروژه های نیمه تمام و پروژه هایی بود که ارزش افزوده برای صادرات و تولید 
داشــت. تا پایان گذشــته، ۷9 پروژه به ارزش 16.5 میلیارد دلار را به اتمام رساندیم و برای آینده نیز 
4۷.5 میلیارد پروژه برای 50 پروژه تعریف کرده ایم. پروژه هایی که به اتمام رساندیم، پروژه هایی بود که 
یک دهه نیمه کاره مانده بود.اوجی بیان کرد: در دولت سیزدهم توانستیم 60 درصد به تولید نفت، 54 
میلیون مترمکعب به تولید گاز، 50 میلیون مترمکعب به ظرفیت پالایش گاز و 220 هزار بشکه نفت 
به ظرفیت فراورشی و 10 میلیون تن به محصولات پتروشیمی اضافه کنیم.وزیر نفت افزود: توانستیم 
فاز 11 پارس جنوبی را بعد از 20 سال به بهره برداری برسانیم و هم اکنون 12.5 میلیون متر مکعب 
گاز از آن برداشت انجام می شود. قصد داریم تا پایان دولت این عدد 30 میلیون متر مکعب برسد و در 

سال های بعد از آن به 50 میلیون متر مکعب خواهد رسید.
وی تصریح کرد: در دولت قبل پالایشگاه آبادان را ضررده و غیراقتصادی می خواندند و می گفتند 
که حاضرند رایگان این پالایشگاه را واگذار کنند، اما با سرکار آمدن دولت سیزدهم این پالایشگاه از 
ضررده بودن به سوددهی رسید و هم اکنون 12 همت سود کسب کرده، از طرفی قرار است که فاز 11 
این پالایشگاه نیز آغاز شود.اوجی گفت: 5 میلیارد دلار قرار داد برای گازهای همراه نفت )فلر( به امضا 
رساندیم که 12.5 میلیون متر مکعب گازهای همراه جمع آوری و تا پایان امسال این عدد به 30 میلیون 
متر مکعب خواهد رسید.عضو کابینه دولت سیزدهم تاکید کرد: با افتتاح فاز 14 پارس جنوبی تولید از 
این پالایشگاه به 53.5 میلیون متر مکعب رسید و در زمینه ذخیره سازی نیز یک میلیارد متر مکعب 
ذخیره سازی نسبت به سال گذشته بیشتر شد؛ در زمینه پتروشیمی 5 پتروشیمی آماده افتتاح داریم و 
در این دولت راه را برای ورود سرمایه گذاران به صنعت نفت هموار کردیم.وی بیان داشت: فشارافزایی 
پارس جنوبی را بعد از 10 سال توسط متخصصان داخلی در دریا انجام دادیم و در قالب 4 پیمانکار 
به ارزش 20 میلیارد دلار این کار به نتیجه رسید.وزیر نفت افزود: در زمینه گسترش میادین نفتی نیز 
13 میلیارد دلار قرارداد بســتیم و برای تامین خوراک پتروشیمی ها 13 پتروشیمی برای 20 مخزن 
قرار داد امضا کردند.اوجی در پایان گفت: در زمینه بهینه سازی نیز 40 میلیارد دلار در حوزه حمل و 
نقل نیروگاهی بهینه سازی مصرف و مسکن مصوبه شورای اقتصاد را گرفته ایم. همه این فعالیت ها نیز 
بدون معطل ماندن شرکت های خارجی و با استفاده از توانمندی شرکت های داخلی انجام شده است.

   صنعت فولاد با تأمین برق پایدار رتبه اول رشد تولید را به دست آورد
 مدیرعامل شرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق )توانیر( گفت: رتبه نخست رشد تولید فولاد با تأمین برق پایدار سال گذشته رقم خورد.مصطفی رجبی مشهدی افزود: تأمین برق صنایع به سه بخش واحدهای کوچک صنعتی، واحدهای مستقر در شهرک های صنعتی و صنایع 

انرژی بر تفکیک می شوند.وی ادامه داد: واحدهای صنعتی و کارگاه های کوچک که 92 درصد مشترکان صنعتی را تشکیل می دهند، هیچ محدودیتی از لحاظ مصرف برق ندارند.
مدیرعامل توانیر خاطرنشان کرد: واحدهای مستقر در شهرک های صنعتی یک روز در هفته در برنامه های مدیریت مصرف مشارکت دارند.

رجبی مشهدی گفت: این دسته از مشترکان می توانند با جابه جایی تعطیلی روز جمعه به یکی از روزهای هفته انرژی موردنیاز خود را به طور کامل تأمین کنند.



W W W .  A V A Y E E G H T E S A D . I R

 امام جمعه موقت ارومیه با بیان اینکه امروز دنیا شاهد انقلاب فرهنگی در دانشگاههای غرب است، گفت: امروز اساتید دانشگاههای غرب و جامعه نخبگان غربی در برابر ارزشهای لیبرالی ایستاده اند و این یک 
حادثه مهم است.حجت الاسلام محمد حیدری زاد در خطبه های این هفته نماز جمعه ارومیه افزود: امروز وقتی مردم به وضعیت امریکا و خشونت و استبداد در این کشور می نگرند، یک دیکتاتوری حاکم می بینند 
که در آن خبری از آزادی نیست و استاد و دانشجو به زنجیر کشیده شده اند.وی اضافه کرد: آمریکا کانون فعالیت و حمایت های دولت هایی است که ظلم و نسل کشی را در دنیا اعمال می کنند و ملت ایران ۴۵ سال 
است فریاد می زند که آمریکا ام الفساد است.امام جمعه موقت ارومیه با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب در دیدار با کارگزاران حج نیز اظهار کرد: از اول انقلاب جمهوری اسلامی به دنبال حج ابراهیمی و برائت از 
مشرکان بود و حج امسال واقعا حج برائت است و اعلام برائت از مشرکان و صهیونیست ها امروز در دنیا طنین انداز شده است و ریشه کنی این غده سرطانی با مداومت جریان مقاومت به زودی جشن گرفته می شود.

حجت الاسلام حیدری زاد با تبریک میلاد حضرت معصومه )س( ادامه داد: در ابتدای ذی القعده هستیم و این ماه برای ما ایرانیان ماهی است که حق تعالی مائده آسمانی اش را کرامت کرده است و این ماه، 
ماه شادی ملت ایران است.

دنیا شاهد انقلاب فرهنگی 
در دانشگاه های غرب است

کارخانه قند یاسوج یکی 
از واحدهای صنعتی مهم 

استان و یا به تعبیری 
نماد صنعت استان 

است که پس از هفت 
سال تعطیلی احیای آن 

در دولت سیزدهم در 
دستور کار قرار گرفت.
هزینه مصوب برای راه 

اندازی کارخانه قند ۳۰۰ 
میلیارد تومان برآورد 

شد.

سارا ابراهیم نژاد |   تکمیل کارخانه گیاهان دارویی و احیای کارخانه قند یاسوج پس از سال ها رکود و تعطیلی دستاوردهای ماندگار سفرهای رئیس جمهور به استان 
کهگیلویه وبویراحمد است که با تلاش و اهتمام ویژه دولتمردان و ستاد اجرایی فرمان امام ره این روژه ها به سرانجام رسید و طعم شیرین احیای دوباره این واحدها کام 

کارگران و مردم این خطه را شیرین کرده است.
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  یک دستگاه بلدوزر به ناوگان ترابری شرکت نفت 
و گاز آغاجاری افزوده شد

در راستای نوسازی و چابک سازی ماشین آلات راهسازی 
یک دستگاه بلدوزر توسط شــرکت نفت و گاز آغاجاری 
خریداری شد.رئیس ترابری شرکت نفت و گاز آغاجاری 
در این رابطه عنوان کرد: در راســتای  پشتیبانی از تولید 
نفت و گاز  با توجه به گســتردگی تاسیسات عملیاتی و 
پراکندگی چاه ها و لزوم بهسازی مسیر های دسترسی 
یک دستگاه بلدوزر با حمایت مدیر عامل و مدیر خدمات 
شــرکت خریداری شــد.مهندس حجت طاهری بیان 
کرد:  از ابتدای ســال گذشته نوســازی و چابک سازی 
ناوگان ترابری شرکت در دستور کار قرار گرفت و تاکنون 
 علاوه بر این دستگاه ماشــین آلات دیگری از جمله بیل

 مکانیکی،لودر و لیفتراک نیز خریداری و به ناوگان ترابری 
افزوده شده است.

مهندس طاهری با اشاره به نوسازی ماشین آلات ترابری 
افزود : از سالهای گذشته تا کنون هیچ ماشین آلاتی برای 
شرکت خریداری نشده بود که با رویکرد مدیریت فعلی با 
هدف نوسازی و بروز رسانی ماشین آلات ۱۰ دستگاه مینی 
بوس و ۲ دستگاه اتوبوس نیز خریداری شده و بزودی به 

ناوگان ترابری افزوده می شوند.

  زنگ زرد؛ آتشی برجان گندم زارهای آذربایجان 
غربی

 مبارزه با آفت ها به ویژه زنگ زرد، علف های هرز و ســایر 
تهدیدات در ۴۰۰ هزار هکتار گنــدم زار و اراضی مربوط 
به غلات موضوعی جدی در جلوگیری از کاهش تولیدات 
بخش کشاورزی آذربایجان غربی است و امسال هم این 
تهدید بخش وسیعی از اراضی را تهدید می کند که برنامه 

های پیشگیرانه در دستور کار قرار گرفته است.
 امسال بیش از ۴۰۶ هزار هکتار از مجموع ۸۴۲ هزار هکتار 
از اراضی و باغهای کشاورزی آذربایجان غربی زیر کشت 
گندم و انواع غلات است که برای داشتن سبدی پر محصول 
در پاییز لازم است تا به موقع با انواع آفتها و بیماریها در این 
زمینه مبارزه شود و کشاورزان به توصیه های کارشناسان 

نهایت توجه را داشته باشند.
با توجه به بارندگی هــای اخیر افزایش رطوبت و کاهش 
چهار تا ۶ درجه ای دما در آذربایجان غربی شرایط برای 
فعالیت و انتقال این قارچ فراهم شده است و این موضوع 
برلزوم مبازره، آگاهی و اطلاعرسانی در این زمینه می افزاید.

رییس سازمان جهاد کشاورزی آذربایجان غربی با اشاره به 
اهمیت مبارزه با آفات و امراض به خبرنگار ایرنا گفت: امسال 
در استان ۱۰۳ هزار هکتار زیر کشت اراضی آبی و ۳۰۳ هزار 

هکتار زیر کشت گندم دیم است.

احیای ۲ کارخانه گیاهان دارویی گچساران و قند یاسوج

ستاد اجرایی فرمان امام )ره( در کهگیلویه وبویراحمد اقدامات شاخصی برای کمک به مردم به ویژه محرومان داشته و ساخت مدرسه، رفع تنش 
آبی روستاها، حمایت از زوج های نابارور، ساخت و تکمیل ۲ ابر پروژه کارخانه هربی فارمد و قند یاسوج ، ارائه تسهیلات اشتغالزایی، طرح جهش تولید، 
ساخت مساجد، خانم عالم و گلزار شهدا را انجام داده و یا در حال اجرا هستند.مجموعه ستاد فرمان امام ره در استان ۲ ابرپروژه در دست داشت که 

یکی شرکت فرآورده های غذایی و قند یاسوج و دیگری شرکت هربی فارمد سربیشه گچساران است.

  کارخانه قند یاسوج
کارخانه قند یاسوج یکی از واحدهای صنعتی مهم استان و یا به تعبیری نماد صنعت استان است که پس از هفت سال تعطیلی احیای آن در دولت 

سیزدهم در دستور کار قرار گرفت.هزینه مصوب برای راه اندازی کارخانه قند ۳۰۰ میلیارد تومان برآورد شد.
کارخانه قند یاسوج در سال ۱۳۴۴ به عنوان نخستین کارخانه در کهگیلویه و بویراحمد شروع به کار کرد و همزمان با آن زمین های اطراف کارخانه و 
بخش های زیادی از دشت آن منطقه به زیرکشت چغندر رفت.اما دیری نپایید که چراغ تولید و اشتغال در این کارخانه خاموش شد و کارگران بسیاری 

از کار بیکار و خانه نشین شدند و چندین سال در قعر رکود فرود رفت و به مخروبه ای مبدل شد.
تکمیل و نوسازی کارخانه قند یاسوج در دولت سیزدهم، پس از سالها تعطیلی انجام شد و این کارخانه با فعالیت دوباره خود کام صنعت و مردمان 

این استان را شیرین کرده است.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
شنبه 1403/02/22
شماره : 1633

برترین اخبار ایران و جهان
www.ofoghemroz.ir
٤٩١٠٥٠١٠    -    ٠٢١

  هربی فارمد از کلنگ زنی تا احداث
کهگیلویه و بویراحمد رویشــگاه بسیاری از گیاهان خوراکی ودارویی ازجمله درخت 
ودرختچه های نادر است و یکی از راهبردی ترین محورهای توسعه ای بشمار می آید به 
منظور بهره وری از این سرمایه ارزشمند در سفر نخست رئیس جمهور تکمیل ابرپروژه 

کارخانه گیاهان دارویی گچساران تصویب و پس از ۶ سال انتظار محقق شد.
ابر پروژه کارخانه گیاهان دارویی گچساران )هربی فارمد( در منطقه سربیشه به منظور 
ترویج الگوی کشت در مهرماه سال ۹۶ به تصویب رسید و احداث در سال ۹۷ در دستور 

کار شرکت هربی فارمد قرار گرفت.
ظرفیت سالیانه کارخانه فرآوری گیاهان دارویی گچساران ۱۶۰ تن است و در این واحد 

تولیدی فرآوری، بسته بندی محصولات تولیدی کشاورزان پیش بینی شده است.
کارخانه فراوری گیاهان دارویی یکی از مهمترین طرح های اقتصادی گچساران است 
که تکمیل این کارخانه در سفر نخست رئیس جمهور به کهگیلویه و بویراحمد به منظور 
بهره وری از گیاهان دارویی موجود در استان و جلوگیری از خام فروشی مورد توجه خاص 
رئیس جمهور قرار گرفت.پیش از این قرار بود، طرح در مدت ۲ سال به بهره برداری برسد 
اما پیشرفت کار آنچنان رضایت بخش نبود تا اینکه پس از سفر آیت الله سید ابراهیم رئیسی 

کارخانه گیاهان دارویی گچساران جانی دوباره گرفت.
در ۲ گذشته حدود ۱۲۰ میلیارد تومان برای تکمیل این کارخانه هزینه شد و طبق 
اعلام سید علی احمدزاده استاندار کهگیلویه و بویراحمد فاز نخست این طرح به طور ۱۰۰ 

درصد تکمیل شد و در سفر دوم رئیس جمهور به بهره برداری رسید.

  استان نیازمند حمایت خدمات ستاد اجرایی فرمان امام ره
استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: گیاهان دارویی علاوه بر ایجاد اشتغال در استان از نظر 
ارزش اقتصادی به شدت با اهمیت است و می تواند تأثیر بالای بر اقتصاد استان داشته باشد.

سید علی احمدزاده به کارخانه گیاهان داروی هربی فارمد گچساران اشاره کرد و افزود: 
کارخانه ی هربی فارمد که به منظور تولید و فرآوری گیاهان دارویی مورد بهره برداری قرار 

گرفته نیاز به تکمیل و راه اندازی خط تولید و بسته بندی دارد.
وی به ضرورت سرمایه گذاری مجدد ستاد اجرایی به میزان ۵۰۰ میلیارد ریال در این 

کارخانه تأکید کرد.
احمدزاده با بیان اینکه کارخانه قند یاسوج پس از چند سال با مشارکت ستاد اجرایی 
حضرت امام)ره( به چرخه تولید بازگشت، گفت در حال حاضر این کارخانه هم با استفاده 

از چغندر قند و هم شکر قرمز فعالیت می کند.
استاندار کهگیلویه و بویراحمد ادامه داد: با افزایش کشت چغندر در استان و استان های 
همجوار، مشکل تأمین چغندر قند کارخانه حل خواهد شد و نیازمند تداوم حمایت های ستاد 
از نماد صنعت استان هستیم.احمدزاده افزود: بیش از ۱۴۰ نفر نیرو بصورت تمام وقت در این 
واحد صنعتی مشغول به کار هستند و کارخانه برای ۶۰۰ نفر، اشتغال غیرمستقیم ایجاد کرده 
است.استاندار به مشارکت ستاد اجرایی در پروژه های محرومیت زدایی و اشتغال زا تاکید کرد.

احمدزاده تاکید کرد با مشارکت ستاد اجرایی و دولت بیش از ۶۰ مدرسه و مسجد در 
استان در دست ساخت است که با تداوم حمایت ستاد اجرایی قطعا این فضاهای آموزشی 
که بسیار هم نیاز بوده سریعتر تکمیل می شوند.ستاد اجرایی فرمان امام ره در پروژه های 

محرومیت زدایی این استان مشارکت می کند
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام)ره( گفت: ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( علاقمند 

به مشارکت در پروژه های محرومیت زدایی و اشتغال زای استان است.
پرویز فتاح بر حمایت کامل ستاد اجرایی از کارخانه قند یاسوج و کارخانه گیاهان داروی 

هربی فارمد گچساران تا تولید محصول تأکید کرد.
وی با بیان اینکه می بایست مدارس و مساجد در دست کار به سرعت تکمیل شوند، 
تاکید کرد: استان کهگیلویه وبویراحمد یکی از مناطقی است که حتما باید مورد توجه ویژه 

این ستاد بوده و در آن فعالیت مستمر داشته باشد.
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هانیه رستمیان، تیرانداز المپیکی ایران در فینال تپانچه بادی جام جهانی باکو در رده ششم ایستاد.
در هشتمین روز از مسابقات تیراندازی جام جهانی باکو هانیه رستمیان در دومین فینال تپانچه ۲۵ متر زنان در رده ششم قرار گرفت. 

او در پایان مرحله مقدماتی در مجموع مرحله دقت و سرعت با ۵۶۰ امتیاز در رده هفتم ایستاده و راهی فینال شده بود.پیش از این در روزهای قبل این مسابقات ماده تپانچه ۲۵ متر زنان 
یکبار انجام شده بود که در پایان آن هانیه رستمیان به فینال رسید و در فینال در رده پنجم قرار گرفت. در این رقابت کیم یجی کره ای با ثبت نمره ۴۲ در فینال رکورد این ماده را شکست.

هانیه رستمیان به عنوان اولین ایرانی سهمیه المپیک پاریس را کسب کرد. در ادامه مسابقات امروز نجمه خدمتی و فاطمه امینی در مرحله حذفی تفنگ سه وضعیت رقابت خواهند کرد که 
دومین رقابت سه وضعیت در این رقابت ها است. مسابقات تیراندازی جام جهانی از ۱۳ تا ۲۱ اردیبهشت در سه رشته تفنگ، تپانچه و اهداف پروازی به میزبانی باکو برگزار می شود. ایران در این 

مسابقات در بخش تفنگ و تپانچه نماینده دارد. امتیاز مسابقات جام جهانی در رنکینگ المپیکی تیراندازان تاثیرگذار است.

   دروازه بــان جوان صنعت نفت پایان 
دهنده رکورد منفی این تیم

دروازه بان تیم فوتبال صنعت نفت توانست در 
بازی با مس دروازه خود را بســته نگه دارد تا به 

رکورد منفی این تیم در آبادان پایان دهد.
تیم های فوتبال صنعت نفت و مس رفسنجان در 
هفته بیست و ششم لیگ برتر در ورزشگاه تختی 
آبادان رو در روی هم قرار گرفتند که این بازی با 

نتیجه یک بر صفر به سود نفت به پایان رسید.
نفــت آبادان با این پیروزی به روند شکســت 
ناپذیری مس رفســنجان در نیم فصل دوم پایان 
داد. همچنین پیام پارســا گلر جوان نفت که در 
این بازی به طور کامــل در درون دروازه تیمش 
قرار داشت، موفق شد پس از ۳۷۹ روز دروازه این 
تیم را در آبادان بسته نگه دارد تا این رکورد منفی 

از حساب صنعت نفت پاک شود.
پیــش از این و آخرین باری که نفت در آبادان 
توانسته بود دروازه خود را در برابر حریفان بسته 
نگه دارد به تاریخ ۳۰ دی ۱۴۰۱ بر می گردد که 
بازی این تیم برابر فولاد با نتیجه تساوی بدون گل 
به اتمام رسید.صنعت نفت آبادان در هفته بیست 
و هفتم باید روز شنبه ۲۲ اردیبهشت رو در روی 
آلومینیوم اراک قرار گیرد و طلایی پوشــان برای 
زنده نگه داشتن امیدهای خود برای بقا در لیگ 

برتر نیازمند ۳ امتیاز بازی هستند.

  بانوی ایرانی ناظــر دیدار فینال جام 
باشگاه های فوتبال آسیا شد

دیدار فینال رقابت های فوتبال جام باشــگاه 
های زنان آسیا را یک ایرانی نظارت خواهد کرد.

دیــدار دو تیم فوتبال بانــوان اوراواردو ژاپن و 
هیوندای استیل کره جنوبی در فینال رقابت های 
جام باشگاههای فوتبال بانوان آسیا ۲۰۲۳ در حالی 
روز جمعه ۲۱ اردیبهشت ماه در شهر سایتاما ژاپن 
برگزار می شــود که معصومه شکوری از ایران به 
عنوان ناظر داوری در این مســابقه حضور دارد. 
داورانی از کشور چین قضاوت این بازی را برعهده 
دارند.معصومه شکوری همسر رسول فروغی کمک 
داور بین المللی فوتبال ایران است که پس از ۲۶ 
سال قضاوت در تاریخ ۱۰ دی ۱۳۹۴ در بازی بین 
تیمهای پرسپولیس و استقلال خوزستان از دنیای 
قضاوت خداحافظی کرد.تیم داوری ایران در فینال 
لیگ قهرمانان آسیارسول فروغی سال ۲۰۰۴ به 
همراه مســعود مرادی، علی خسروی و فرج الله 
یثربی دیدار فینال لیگ قهرمانان آســیا بین تیم 
های الاتحاد عربستان و سوینگنام کره جنوبی را 
قضاوت کرد و حالا همسرش خاطره او را تکرار کرد 
و فینال جام باشگاه های آسیا را نظارت خواهد کرد. 

 محکومیت دو باشگاه استقلال از سوی 
کمیته تعیین وضعیت

باشگاه های استقلال تهران و استقلال خوزستان 
بــا محکومیت کمیته تعیین وضعیت بازیکنان و 

مربیان روبرو شدند.
 به نقل از سایت فدراسیون فوتبال، آرای کمیته 
تعیین وضعیت بازیکنان و مربیان صادر شد که به 

شرح زیر است:
* با توجه به شکایت سعید جلالی راد از باشگاه 
نفت مسجد سلیمان، این باشگاه به پرداخت مبلغ 
۱۸ میلیارد و ۵۵ میلیون ریال بابت اصل خواسته 
و مبلــغ ۷۰۷ میلیون و ۸۷۳ هــزار و ۲۵۰ ریال 
بابت هزینه دادرسی در حق خواهان محکوم شد. 
همچنین کمیته وضعیت نسبت به دعوی خواهان 
به میزان یک میلیــارد و ۴۴۵ میلیون ریال قرار 

رد صادر کرد.
* در پی شــکایت حمید نعمتی از باشــگاه 
استقلال خوزستان، این باشگاه به پرداخت مبلغ 
یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال بابت اصل خواسته 
و مبلغ ۵۷ میلیون و ۲۲۵ هزار ریال بابت هزینه 

دادرسی در حق خواهان محکوم گردید.
* در پرونده شکایت امیرعلی طاهری از باشگاه 
استقلال تهران، این باشگاه به پرداخت مبلغ ۵۰۰ 
میلیون ریال بابت اصل خواسته و مبلغ ۱۹ میلیون 
و ۷۵ هزار ریال بابت هزینه دادرسی در حق خواهان 

محکوم شد.
* با توجه به شــکایت نیما مختاری از باشگاه 
سایپا، این باشگاه به پرداخت مبلغ یک میلیارد و 
۴۰۰ میلیون ریال بابت اصل خواسته و مبلغ ۵۳ 
میلیون و ۴۱۰ هزار ریال بابت هزینه دادرسی در 

حق خواهان محکوم شد.

  دیدار مربی تیم ملــی ایران با برانکو 
ایوانکوویچ

دستیار ســرمربی تیم ملی ایران با حضور در 
نشســت مربیان جام ملت های ۲۰۲۳ آســیا با 
برانکــو ایوانکوویچ دیدار کرد. اجلاس ســه روزه 
کنفدراسیون فوتبال ایران از چهارشنبه گذشته با 
حضور مدیران فنی هر یک از فدراسیون های عضو و 
مربیان تیم های ملی حاضر در جام ملت های ۲۰۲۳ 
آسیا در کوالالامپور مالزی آغاز شد. با این حال امیر 
قلعه نویی تصمیم گرفت به این سفر نرود تا سعید 
الهویی جای او را در این اجلاس بگیرد.الهویی روز 
گذشته با برانکو ایوانکوویچ سرمربی عمان در جام 
ملت های قبلی که حالا هدایت تیم ملی چین را 
بر عهده گرفته است دیدار کرد که ایوانکوویچ نیز 
در صفحه شخصی خود در اینستاگرام منتشر کرد. 
گراهام آرنولد سرمربی استرالیا نیز دیگر فردی بود 

که الهویی با او گپ و گفت داشت.

در دیدار نهایی 
رقابت های لیگ کاپ 

امارات، تیم های 
فوتبال الوحده و العین 
به مصاف هم رفتند که 

این دیدار در پایان با 
برتری یک بر صفر به 
سود الوحده به پایان 

رسید تا این تیم عنوان 
قهرمانی لیگ کاپ 
امارات را از آن خود 

کند.

لژیونریکه»پوشکاش«میخواهد

ورزش 

سعید جمشیدیان    |     در هفته رو به پایان و در میان لژیونرهای فوتبال ایران، شهاب زاهدی با گلی که به ثمر رساند خود را به عنوان یکی از کاندیداهای 
جایزه پوشکاش معرفی کرد. احمد نوراللهی هم قهرمان لیگ کاپ امارات شد.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

شنبه 1403/02/22
شماره : 1633

درخواست سرمربی تیم  ملی فوتبال زنان ایران از رییس فدراسیون
 تیــم ملی فوتبال زنان در پنجره بازی های ملی )فیفا دی( در خردادماه ۱۴۰۳ 
دو دیدار دوستانه با بلاروس برگزار می کند؛ به همین منظور تیم ملی فوتبال بانوان 
بلاروس برای انجام دو دیدار دوستانه با تیم ملی بانوان ایران هشتم خردادماه وارد 
تهران خواهد شد و در روزهای ۱۰ و ۱۳ خردادماه به مصاف تیم ملی فوتبال زنان 

ایران می رود.

 بازی با بلاروس محک خوبی برای ماست
مریم آزمون سرمربی تیم ملی فوتبال زنان در گفت وگو با خبرنگار مهر، درخصوص 
میزان آمادگی شــاگردانش برای این دیدار گفت: در ادامه روند رو به رشــد فوتبال 
زنان در دو سال اخیر و پس از صعود به دور دوم مسابقات المپیک پاریس که خود 
موفقیت بزرگی بود باید برنامه ریزی جدی تری برای ارتقا هر چه بیشــتر فوتبال 
زنان انجام می دادیم که در این راستا اقدام به استفاده از فرصت فیفا دی در خرداد 
ماه را انجام دادیم. طبق برنامه ریزی صورت گرفته دو بازی با تیم ملی بلاروس که 

در جایگاه خوبی در رنکیگ فیفا قرار داد پیش رو داریم. 
بلاروس جز کشــورهایی اســت که در دهه گذشته سرمایه گذاری بسیار خوبی 
برای ارتقا فوتبال زنانش انجام داده اســت. آنها با فوتبالی نشــات گرفته از ســبک 
 فوتبال کشــور روســیه و نظــم تاکتیکی فوتبــال اروپا بســیار می تواند به محک

 تیم ما کمک کنند.

 راهی جز بازی کردن نداریم
ســرمربی تیم ملی فوتبال زنان اظهار داشت: آخرین رویداد بین المللی که تیم 
ملی کشــورمان در آن حضور داشت مربوط به همان مسابقات مرحله دوم المپیک 
استرالیاســت که حدود ۸ ماه از آن مسابقات می گذرد. در این مدت تلاش کردم با 
زیر نظر گرفتن بازی های لیگ برتر بازیکن های جدید و مستعد را به تیم ملی دعوت 
کنم. درخواست حضور در فیفا دی را هم به در همین زمان به فدراسیون اعلام کرده 

بودم اما متاسفانه شرایط کافی برای برگزاری بازی دوستانه میسر نشد.
وی افزود: در حال حاضر نیز حدود دو ماه است که از تعطیلی لیگ برتر می گذرد 

و بازیکنان با توجه به برنامه بدنسازی خودشان در شرایط آمادگی کامل نیستند که 
همین امر کار را برای ما سخت می کند. اگر این فرصت فیفا دی را از دست بدهیم 
یک بار دیگر از رنکینگ فیفا خارج می شویم نبابراین راهی جز بازی کردن نداریم.

 باید از اعتبار کسب شده دفاع کنیم
آزمون ادامه داد: درست است که شرایط مساعدی برای انجام این بازی ها نداریم 
ولی با بردی که مقابل میانمار که ۲۴ پله بالاتر از ماست به دست آوردیم گام بزرگی 
برداشتیم ما سال گذشته در اوج آمادگی تیمی مان با کسب یک مساوی و یک برد 
توانستیم همین تیم با سبک کاری بسیار خوب بلاروس را شگفت زده کنیم. امسال 
شرایطمان بسیار متفاوت است ولی تلاشمان را می کنیم در این دو اردوی پیش رو 
بتوانیم از اعتبار کســب شــده این دو سال فوتبال زنان دفاع کنیم. متاسفانه ما سه 
بازیکن اصلی مان را دلیل تصادفی که داشــتند در اختیار نداریم البته ممکن است 
زهرا خواجوی بتواند به تیم در آینده اضافه شود اما در حال حاضر خواجوی وطاهر 

خانی به دلیل ادامه درمان در خدمت تیم نیستند.
ســرمربی تیم فوتبال زنان با اشاره به اســامی نفرات دعوت شده به اردوی تیم 
ملی گفت: بازیکن هایی که به اردو دعوت شــدند همه بر اساس عملکردی بوده که 
در مســابقات لیگ برتر و لیگ دسته یک کشور داشتند. این بازیکنان اکثراً فرصت 

کمتری برای نشان دادن خودشان به کادر فنی تیم ملی داشتند. 

مذاکرات برای ماندن ادامه دارد
ســرمربی تیم فوتبال پرســپولیس با بیان این که تیمش تا 
رســیدن به پایان لیگ بیست و سوم چهار دیدار حساس و مهم 
پیــش رو دارد، گفت: از اهمیت بازی مهم و حســاس مقابل تیم 

خوب هوادار اطلاع داریم.
 اوســمار ویه را در نشســت خبری قبل از بازی پرسپولیس و 
هوادار در هفته بیســت و هفتم لیگ برتر فوتبال گفت: می دانیم 
بازی مهم و حساسی مقابل هوادار داریم. به آخرهای لیگ داریم 
می رسیم و چهار بازی حساس داریم. سه بازی سخت را پشت سر 
گذاشتیم. یک یار کمتر در هر بازی داشتیم که دیدارهای سختی 

بودند و احساسی هم بودند.ویه را ادامه داد: حالا به چهار بازی آخر رسیدیم. با تمام سختی ها بازیکنانی داریم که خدا را شکر 
خیلی خوب خودشــان را نشــان دادند و موفق ظاهر شدند.او با اشاره به عملکرد هوادار در نیم فصل دوم تاکید کرد: تیمی است 
که خیلی خوب بازی می کند هفت بازی آخرش را خیلی خوب بازی کرده است مخصوصا بازی آخر با ملوان که در شمال کشور 

بود. بازی در آنجا خیلی سخت است. آنها خوب بازی می کنند.
ویه را ادامه داد: بازی خوبی خواهیم داشــت. زمین بازی طبق تصاویری که دیدیم نشــان می دهد خیلی خوب است. هوادار 

تیم خوبی است که با سیستم های مختلف بازی می کند که امیدوارم بازی خوبی برای فردا باشد.
سرمربی سرخپوشان پایتخت در خصوص اخراج بازیکنان پرسپولیس گفت: نمی توان جلوی بازیکن را گرفت که رقابت نکند 
و درگیری فیزیکی برای تصاحب توپ نداشــته باشــد. قبول دارم گرفتن کارت باعث فشار روحی بازیکن می شود. تمام اعضای 
تیم که بر روی نیمکت هستند یا داخل زمین می روند دارند روی خودشان کار می کنند که بعضی شرایط خودشان را کنترل 

کنند و تحت فشار قرار نگیرند.

مهاجم سابق استقلال با تاکید بر این که آبی پوشان به خاطر 
داشتن دو بازیکن باکیفیت ذوب آهن را شکست دادند گفت: فولاد 

با شرایطی که دارد می تواند حریف خطرناک باشد.
عبدالعلی چنگیز در خصوص پیروزی پر دردسر استقلال برابر 
ذوب آهن گفت: استقلال برای رسیدن به ۳ امتیاز و نزدیک شدن 
به قهرمانی باید ذوب را شکســت می داد با این حال اســتقلال 
دچار اشــتباهی شد که می توانست هم صدر نشینی را از دست 

بدهد و هم از قهرمانی دور شود.
این پیشکسوت ادامه داد: تیمی که مدعی قهرمانی است باید 

بدون اشتباه باشد البته استقلال بدلیل مشکلات جذب بازیکن و حاشیه های که داشت بیشتر از سایر تیم ها از لحاظ روحی و 
روانی تحت فشار بود و خستگی لیگ هم در اشتباهات این تیم بی تاثیر نبوده ، بازیکنانی که در تمام بازی ها حضور داشتند 
فشــار زیادی را متحمل می شــوند ، اما در مجموع ،اشتباهات انفرادی ، عدم هماهنگی ، خستگی ساق ها از دلایل اصلی باز 
شدن دروازه استقلال بود .عبدالعلی چنگیز با ابراز رضایت از عملکرد دو بازیکن خارجی استقلال تصریح کرد: فوتبال ما نیاز 
به بازیکنان خارجی باکیفیت دارد ، بازیکنانی که تاثیرگذار و نقش تعیین کننده داشته باشند نه بازیکنانی که تنها پول گرفته 
و هیچ سهمی در موفقیت تیم ندارند ، ماشاریپوف و بلانکو فوق العاده بودند. دو گل زیبا به ثمر رساندند که کمتر در فوتبال 
ما دیده می شود و در مجموع اعتقاد دارم نکونام با دقت و ظرافت زیاد این دو بازیکن را جذب کرد و نشان داد تجربه خوبی 
در شناخت بازیکن داخلی و خارجی دارد.کارشناس فوتبال در خصوص دیدار آینده استقلال برابر فولاد خوزستان گفت: فولاد 
یکی از تیم های است که با داشتن بهترین امکانات جایگاهش در شأن این تیم نیست ، از فولاد با آن همه جوان با استعداد و 

امکانات انتظار بیشتری باید داشت و باید امیدوار بود مسولان خوزستان نگاه ویژه ای به این تیم داشته باشند.

بازیکنان باکیفیت استقلال را نجات دادند

ششمی رستمیان در 
تپانچه ۲۵ متر جام 
جهانی

 در هفته ای که گذشت لژیونرهای فوتبال ایران عملکرد متفاوتی از خود به نمایش گذاشتند که در این میان چند بازیکن از ج 
مله طارمی، زاهدی، قایدی و عزت اللهی با تأثیرگذاری روی گل های تیمشان، موفق عمل کردند.

  احمد نورالله ی قهرمان لیگ کاپ امارات شد
در دیدار نهایی رقابت های لیگ کاپ امارات، تیم های فوتبال الوحده و العین به مصاف هم رفتند که این دیدار در پایان با برتری 

یک بر صفر به سود الوحده به پایان رسید تا این تیم عنوان قهرمانی لیگ کاپ امارات را از آن خود کند.
احمد نورالله ی لژیونر ایرانی الوحده در این دیدار از ابتدا در ترکیب تیمش حاضر بود و به طور کامل بازی کرد.

  پوشکاش را به شهاب زاهدی بدهید
تیم های فوتبال »آویســپا فوکوئوکا« و »گامبا اوزاکا« در هفته یازدهم جِی لیگ ژاپن روز گذشــته )جمعه ۱۴ اردیبهشت( به 
مصاف هم رفتند که این بازی در پایان با تک گل شــهاب زاهدی یک بر صفر به ســود آویسپا به پایان رسید تا این تیم در پایان 

هفته یازدهم، ۱۵ امتیازی شود و به دلیل تفاضل گل بهتر نسبت به گامبا اوزاکا در رده نهم جدول قرار گیرد.
زاهدی در این بازی از فاصله ۷۰ متری موفق به باز کردن دروازه گامبا اوزاکا شد و خیلی از رسانه ها از گل او به عنوان یکی از 
نامزدهای بهترین گل سال )پوشکاش( یاد کردند.روزنامه اسپانیایی مارکا در خصوص این گل نوشت: فیفا را خبر کنید. گل تماشایی 
از فاصله ۷۰ متری که باید نامزد دریافت جایزه پوشکاش شود.در هفته دوازدهم هم »آویسپا فوکوئوکا« و »کاوازاکی فرونتال« رو 
در روی هم قرار گرفتند و در حالی که »آویسپا« تا دقیقه ۸۵ از حریف خود عقب بود، »کنو« توانست گل تساوی بخش تیمش 
را به ثمر برساند.شهاب زاهدی در این بازی کار را از روی نیمکت آغاز کرد و از دقیقه ۷۰ و به جای »ولینگتون« وارد زمین شد 

اما نتوانست برخلاف دیدارهای گذشته گلزنی کند. و از سایت »sofascore« نمره ۱/   ۷ را کسب کرد.

  مهدی طارمی »دراگائو« را به وجد آورد
در هفته سی و دوم لیگ برتر پرتغال، تیم های فوتبال پورتو و چاوز شامگاه شنبه به مصاف هم رفتند که این دیدار در پایان با 

برتری ۳ بر صفر به سود پورتو به پایان رسید.پورتو در حالی به مصاف تیم در حال سقوط چاوز 
رفت که برای حفظ جایگاه ســومی و صعود به لیگ اروپا به ۳ امتیاز این دیدار به منظور حفظ 
فاصله ۴ امتیازی خود با براگا نیاز داشت.مهدی طارمی که در این بازی از ابتدا در ترکیب پورتو 
حضور داشت و اوج کار او در نخستین دقیقه از وقت های اضافه نیمه اول بود و در حالی که توپ 
به او رسیده بود با یک پاس پشت پای دیدنی، اوانیلسون را در موقعیت گلزنی قرار داد تا گل دوم 
پورتو با پاس مهاجم ایرانی به ثمر برســد.اما این پایان عملکرد موفق طارمی نبود و او در دقیقه 
۷۳ و در حالی که یک ضربه پنالتی نصیب پورتو شده بود پشت توپ ایستاد و موفق شد سومین 

گل پورتو را هم به ثمر برساند و نشان دهد همچنان پنالتی زن اول تیمش است.

   جهانبخش نایب قهرمان هلند شد
در یکی از دیدارهای هفته ســی و دوم لیگ برتر فوتبال هلند، تیم های فوتبال »فاینورد« و 
»زووله« به مصاف هم رفتند که این دیدار در نهایت با نتیجه پر گل ۵ بر صفر به سود فاینورد به 
پایان رسید.علیرضا جهانبخش ملی پوش ایرانی فاینورد در این دیدار کار را از روی نیمکت آغاز 
کرد و در دقیقه ۵۷ وارد زمین شد.فاینورد با این پیروزی ۷۸ امتیازی شد. پیش از این دیدار هم 
آیندهوون با برتری برابر »اسپارتا روتردام« قهرمانی خود را در لیگ برتر هلند قطعی کرده بود. 

فاینورد در رده دوم قرار دارد و توئنته هم با ۶۳ امتیاز سوم است.

  تساوی تلخ یاران سردار آزمون در تیم رم
در دور برگشت از مرحله نیمه نهایی رقابت های لیگ اروپا، شامگاه پنجشنبه از ساعت ۲۲:۳۰، 
دو بازی همزمان برگزار شد که در یکی از آنها در ورزشگاه بی آره نا، تیم های فوتبال بایرلورکوزن 
آلمان و رم ایتالیا برابر یکدیگر قرار گرفتند که این بازی با تســاوی ۲-۲ خاتمه یافت تا با توجه 
به پیروزی ۲ بر صفر لورکوزن در خانه حریف، این قهرمان جدید بوندس لیگا باشد که با برتری 

۴ بر ۲ در مجموع دو دیدار رفت و برگشت راهی دیدار نهایی شوند.
ســردار آزمون لژیونر ایرانی رم در این دیدار در کنار لوکاکو از ابتدا در ترکیب تیمش حضور 

داشت و عملکرد مؤثری از خود به نمایش گذاشت و یک پنالتی گرفت.

  گلزنی مهدی قایدی برای الاتحاد کلبا
در هفته بیست و یکم لیگ برتر فوتبال امارات تیم »الاتحاد کلبا« میزبان »الامارات« بود که 
این دیدار با نتیجه ۲ بر یک به سود الامارات به پایان رسید. در این دیدار الامارات شروع بسیار 

خوبی داشت و در دقایق ۱۶ و ۲۱ »فهد« موفق شد ۲ بار دروازه حریف را باز کند.
این نتیجه تا اواخر بازی ادامه داشت تا اینکه در دقیقه ۸۶ الاتحاد صاحب ضربه پنالتی شد 
و مهدی قایدی که از ابتدا در ترکیب تیمش حضور داشــت پشت ضربه قرار گرفت و موفق شد 

یکی از گل های خورده را جبران کند.

  پاس گل سعید عزت اللهی برای شباب الاهلی
در هفته بیست و دوم لیگ برتر فوتبال امارات، تیم های فوتبال شباب الاهلی و شارجه به مصاف 

هم رفتند که این دیدار در پایان با برتری ۳ بر یک به سود شباب خاتمه پیدا کرد.
سعید عزت اللهی ملی پوش ایرانی شباب الاهلی در این بازی از ابتدا در ترکیب تیمش حضور 
داشت و به طور کامل بازی کرد.عزت اللهی در این بازی روی نخستین گل تیمش نقش مؤثری 
ایفا کرد و در حالی که شــارجه با گل دقیقه دهم »کایو« پیش افتاده بود این بازیکن ایرانی در 
دقیقه ۱۷ با یک پاس تماشایی، »یحیی القسانی« را در موقعیت تک به تک قرار داد تا او هم گل 

نخست شباب را به ثمر برساند و بازی به تساوی کشیده شود.

  فرار علیپور از سقوط
در هفته سی و دوم لیگ برتر پرتغال، تیم فوتبال ژیل ویسنته به مصاف بوآویشتا رده چهاردهمی 
رفت. یاران علیپور که در دو دیدار اخیرشان یک پیروزی و یک تساوی داشتند، امروز هم توانستند 
به روند شکست ناپذیری خود ادامه بدهند و مقابل بوآویشتا به تساوی رسیدند. تیم فوتبال ژیل 
ویسنته با این تساوی ۳۳ امتیازی شد و از سقوط مستقیم از لیگ برتر پرتغال نجات پیدا کند 
و در رتبه دوازدهم جدول این رقابت ها قرار بگیرد.علی علیپور، مهاجم ایرانی ژیل ویســنته پس 
از دو حضور ثابت، در این دیدار در دقیقه ۷۵ وارد زمین شــد تا هفدهمین بازی فصل خود در 

لیگ برتر پرتغال را انجام بدهد.

  محمد محبی نامزد جایزه بهترین تازه وارد روسیه
محمد محبی که نخستین فصل حضورش را در تیم روستوف سپری می کند، از سوی سازمان 

لیگ برتر روسیه نامزد دریافت جایزه بهترین بازیکن تازه وارد این فصل شده است.
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دلار  61.170

یورو 66.300

پوند  77.550

درهم  16.900

لیر  1.950

سکه  تمام  41.800.000

سکه نیم  24.400.000

سکه ربع  15.500.000

سکه یک گرمی  6.700.000

قیمت ارز بازارآزاد  )تومان(

 SU7 خرابی شیائومی
صفرکیلومتر و ناتوانی کمپانی 
در تعمیر آن!

یک دستگاه شیائومی SU7 صفرکیلومتر تنها پس از ۳۹ 
کیلومتر کارکرد خراب شد و تکنسین های شرکت نیز نتوانستند 
آن را تعمیر کنند.از زمان آغاز تحویل اولین خودروی شیائومی 
به مشتریان چینی ویدئوهای زیادی از تصادفات این خودرو و 
مشکلات آن منتشر شده است. البته شاید جدیدترین خرابی این 
خودرو جزو بدترین آن ها باشد. خودروی موردبحث تنها پس از 
۳۹ کیلومتر کارکرد از کار افتاده و تکنسین ها نیز نتوانسته اند 
آن را تعمیر کنند. در واقع این خودرو به منظور بررسی های 

بیشتر باید به کارخانه بازگردد.در حال حاضر جزئیات زیادی از 
این واقعه منتشر نشده است اما چیزی که می دانیم این است 
 SU7 که آقای ون مالک خودرو جزو اولین خریداران شیائومی
بوده و بیش از یک ماه منتظر تحویل خودرو شده است. این 
خریدار بخت برگشته روز چهارم می خودروی خود را از مرکز 
تحویل شیامن ژینگ در فوجیان تحویل گرفته و دو روز بعد 
 SU7 با انتشار ویدئویی در شبکه های اجتماعی اظهار داشته

زمان حرکت با سرعت بالا خراب شده است.

صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی دانش پیام بامداد نوین
مدیر مسئول: کریم حسن پور

سردبیر: جمشید بیرامی 
چاپ: جام جم

آدرس: تهران، بلوار مرزداران، خیابان ایثار ، انتهای کوچه مالک، پلاک 61
  : Avaayeeghtesad@gmail.com           021 49105666  :تلفن

گستره توزیع : سراسری     
    شرکت توزیع : نشر گستر 

Gmail

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
شنبه 1403/02/22
شماره : 1633

شــرکت »اســپیس ایکس« آزمایش ها را روی 
موشــک بزرگ »استارشــیپ« آغاز کرده است تا 
آن را بــرای پرواز پنجم آماده کند. چهارمین پرواز 
آزمایشــی موشــک بزرگ »استارشیپ«شرکت 
»اسپیس ایکس«هنوز انجام نشده، اما این شرکت 

در حال آماده شدن برای پنجمین پرتاب است.
به نقل از اســپیس، اســپیس ایکس اخیرا در 
پایگاه »اســتاربیس«خود واقع در جنوب تگزاس، 
یک آزمایــش آتش ثابــت را روی مرحله بالایی 
استارشیپ انجام داد و برای مدت کوتاهی هر ۶ موتور 

»رپتور«این وسیله نقلیه ۵۰ متری را روشن کرد.
اسپیس ایکس معمولا آزمایش های آتش  ثابت را 
در آستانه پرتاب انجام می دهد، اما پنجمین ماموریت 
این وسیله نقلیه در آستانه ترک زمین نیست، بلکه 
پرواز چهارم استارشیپ به زودی در ماه جاری انجام 
می شود. اسپیس ایکس در حال حاضر آزمایش آتش 
ثابت را روی هر دو عنصر موشک انجام داده است. 
مرحله بالایی به نام استارشــیپ شناخته می شود 
و تقویت کننده غول پیکر مرحله اول آن »ســوپر 

هوی«نام دارد که دارای ۳۳ رپتور است.
بدین ترتیب، همه چیز احتمالا برای پرواز چهارم 
آماده است، اما اسپیس ایکس هنوز به دریافت مجوز 
پرتاب از »اداره هوانوردی فدرال آمریکا  نیاز دارد. این 
سازمان ظاهرا هنوز در حال بررسی اتفاقاتی است 
که در پرواز اخیر استارشــیپ رخ داده اند.به گفته 
اسپیس ایکس، استارشیپ در آن روز عملکرد بسیار 
خوبی داشــت. دو مرحله آن با موفقیت از هم جدا 
شــدند و سوپر هوی اندکی پس از آن در موقعیت 
لازم برای فرود برنامه ریزی شده در خلیج مکزیک 
قرار گرفت. در همین حال، مرحله بالایی به سرعت 
مداری رسید و حدود ۵۰ دقیقه پرواز کرد که بسیار 

طولانی تر از پروازهای پیشین استارشیپ بود.

بــا وجود این، هــر دو مرحله موشــک از هم 
پاشــیدند. سوپر هوی در فاصله حدود ۵۰۰ متری 
زمین و استارشیپ هنگام ورود مجدد به جو زمین 

از هم پاشید.

بیشتر بخوانید:

موشک »استارشیپ« پس از ورود مجدد به جو 
زمین از هم پاشید

»استارشیپ« برای پنجمین 
پرواز آزمایشی آماده می شود

عاطفــه دهقان   | از جمله شناخته شــده ترین 
محصولات تریــل موجود در کشــور می توان به 
موتورسیکلت فلات ۲۵۰ اشاره کرد که می خواهیم به بررسی آن 
بپردازیم.موتورسیکلت های تریل طرفداران خاص خود را دارند و 
ویژگی های خارج از جاده و آفرود این دسته از محصولات باعث 
می شــود گزینه اول برای کسانی باشند که به گشت وگذار آخر 
هفته در بیراهه ها علاقه دارند؛ اما متأسفانه همانند وضعیتی که 
در صنعت خودروی کشورمان نیز وجود دارد، موتورسیکلت های 
تریل تراز اول جهانی در کشــورمان عرضه نمی شــوند و معدود 
گزینه هــای قابل اعتنا نیز با قیمت هــای نجومی خرید و فروش 

می شوند. 
در این میان موتورسیکلت فلات ۲۵۰ جزو معدود مدل های 
چینی است که خریداران بیشتری را به خود جلب کرده و پکیجی 
قابل قبول را با هزینه های کمتر در مقایسه با برندهای مطرح ارائه 
نماید.این موتورسیکلت با نام کامل فلات جی وای ۲۵۰ شناخته 
می شــود و در مقاله راهنمای خرید پدال می خواهیم به بررسی 

آن بپردازیم. باید دانســت فلات ۲۵۰ در واقع محصولی چینی 
اســت که توسط شرکت همتا سیکلت تولید می شود. همچنین 
محصولات تریل ۲۵۰ سی ســی فلات در دو نسخه طرح فلات 
۲۵۰ کی تی ام و ترکر در بازار عرضه شده اند. این دو محصول با 
نام های فلات کی تی ام و فلات ۲۵۰ شــناخته می شوند و ما به 

بررسی مدل دوم می پردازیم.

 طراحی ظاهری
این موتورســیکلت طرح مشــابه اکثر موتورهای تریل را به 
نمایش می گذارد هرچند باید به این نکته اشــاره کنیم که مدل 
فلات ۲۵۰ ظاهری خشــن تر در مقایسه با طرح کی تی ام دارد. 
نمای جلوی موتورسیکلت با چراغ اسپرت و دوشاخ زیرین ظاهری 
قابل قبول دارد. در نمای ظاهری نیز همه چیز در عین ســادگی 
در مجموعه ای هماهنگ قــرار دارند و حس خوبی را به بیننده 
منتقل می کنند. در مجموع طراحی ظاهری موتورسیکلت فلات 
۲۵۰ کاملًا مناسب مسیرهای خارج شهری است و این حس را 

به خریدار منتقل می کند. موتورسیکلت موردبحث در رنگ های 
گوناگون از جمله نارنجی و سفید عرضه می شود هرچند ترکیب 

رنگ نارنجی و مشکی بیشترین جذابیت را دارد.

 فلات 250
به منظور محافظت از قسمت های حیاتی موتورسیکلت همچون 
موتور و گیربکس محافظ های میله ای در نظر گرفته شده است. 
همتا سیکلت برای دیســک های ترمز نیز از طرح های متفاوتی 
اســتفاده کرده که جالب به نظر می رسد. با نگاهی به مجموعه 
نشــانگرها شاهد صفحه دیجیتال کوچکی خواهید بود که قطعاً 
می توانســت بهتر از این طراحی شــود. هرچند همین نمایشگر 
کوچک نیز اطلاعات لازم را در اختیار موتورســوار قرار می دهد. 
با عنایــت به این موارد می توان گفــت اگرچه طراحی ظاهری 
موتورســیکلت فلات ۲۵۰ هیچ نکته شــاخص و ساختارشکنی 
نــدارد اما مجموعه ای هماهنگ و زیبــا را ارائه می کند و انتقاد 

خاصی به آن وارد نیست.

موتورسیکلت فلات 250 
مشخصات و هر آنچه 
باید بدانید

  اینفوگرافیک

تعرفه های 
جدید برقراری 
و تخلیه خط 
اینترنت ثابت

به دنبال درخواست و 
پیشنهاد شرکت مخابرات 
ایران، کمیسیون تنظیم 
مقررات ارتباطات تعرفه 
جدید برقراری و تخلیه 
خط اینترنت ثابت را 
تصویب کرد و بر این اساس 
اپراتورها موظف شدند در 
مدت 48 ساعت عملیات 
برقراری یا تخلیه خط را 
انجام دهند.

قیمت نفت در معاملات روز پنج شــنبه بازار آســیا، 
تحــت تاثیر کاهش ذخایر آمریکا و افزایش واردات چین 
که انتظارات از تقاضای بالاتر برای ســوخت در دو کشور 
مصرف کننده بزرگ جهان را تقویت کرد، افزایش یافت.

بهای معاملات نفت برنت برای تحویل در ژوئیه، با ۲۷ 
سنت معادل ۰.۳ درصد افزایش، به ۸۳ دلار و ۸۵ سنت 
در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت 
آمریکا برای تحویل در ژوئن، با ۳۴ سنت معادل ۰.۴ درصد 
افزایش، به ۷۹ دلار و ۳۳ ســنت در هر بشکه رسید. هر 
دو شاخص روز گذشته با اندکی افزایش بسته شده بودند.

تینا تنِگ، تحلیلگر مســتقل بازار در این باره گفت: 
بازارهای نفت از برداشــت بیش از حد انتظار ذخایر نفت 
آمریکا، دلگرمی پیدا کنند. آمار بهبودیافته تراز تجاری چین 
هــم از روند صعودی قیمت نفت حمایت کرد. وی افزود: 
قیمت نفت ممکن اســت در ادامه مسیر خود، همچنان 

عوامل اقتصادی را دنبال کند.
اداره اطلاعات انرژی آمریکا روز چهارشنبه اعلام کرد 
ذخایر نفت آمریکا در هفته گذشته، به میزان ۱.۴ میلیون 
بشکه کاهش پیدا کرده و به ۴۵۹.۵ میلیون بشکه رسیده 
است. این کاهش، بزرگتر از کاهش ۱.۱ میلیون بشکه ای 
بــود که تحلیلگران، پیش بینی کرده بودند. ذخایر نفت 
آمریکا با افزایش فعالیت پالایشگاهی به میزان ۳۰۷ هزار 
بشکه در روز طی این مدت، کاهش یافت. در نتیجه این 
افزایش فعالیت، ذخایر بنزین، بیش از ۹۰۰ هزار بشــکه 
افزایش یافت و به ۲۲۸ میلیون بشــکه رسید، در حالی 
که ذخایر سوختهای تقطیری شامل دیزل و نفت کوره، 
به میزان ۶۰۰ هزار بشکه رشد کرد و به ۱۱۶.۴ میلیون 

بشکه رسید.

  قیمت نفت
 صعودی شد

قیمت طلا امروز پنج شــنبه )۹ مه( ثابــت بود زیرا 
سرمایه گذاران تمرکز خود را بر روی داده های اقتصادی 
ایالات متحده معطوف کردند که می تواند بینش بیشتری 
در مورد زمان بندی کاهش نرخ بهره فدرال رزرو ارائه دهد.

بهای هر اونس طلا تغییر چندانی نداشت و به ۲۳۰۷ 
دلار و ۹۶ سنت رسید. قیمت طلای آمریکا با ۰.۳ درصد 
کاهش به ۲۳۱۵ دلار رسید.داده های هفتگی بیکاری در 
ایالات متحده امروز و  شــاخص احساسات مصرف کننده 
میشــیگان در روز جمعه ارائه می شود. داده های شاخص 

قیمت مصرف کننده قرار است هفته آینده منتشر شود.
با توجه به ابزار FedWatch CME، معامله گران در حال 
حاضر با احتمــال ۶۶ درصد قیمت گذاری می کنند که 
فدرال رزرو در ماه سپتامبر نرخ بهره را کاهش دهد. نرخ 
بهره پایین تر، هزینه فرصت نگهداری شــمش را کاهش 
می دهد.بانک مرکزی انگلیس احتمالاً با کاهش تورم به 
اولین کاهش نرخ بهره خود در چهار سال اخیر نزدیک تر 
می شــود، اما احتمالاً در مورد سیگنال دادن به حرکت 

قریب الوقوع محتاط خواهد بود.

 بازار طلای جهانی
 به کما رفت

کفش های منحصر به فردی که تیم کوک در 
رویداد اپل به پا داشت توجه زیادی به خود جلب 

کرده است اما ماجرای این کفش ها چیست؟
 تیم کــوک در رویــداد »Let Loose« اپل با 
کفش هایی با تگ »ســاخته شــده روی آیپد« از 
 Nike Air Max شرکت نایکی و از سری کفش های

۸۶s ۱ سر و صدای زیادی به پا کرد.
وقتــی صحبت از ســبک زندگی آی پدی به 
میان می آید، تیم کوک فقط در مورد آن صحبت 
نمی کند. مدیر عامل اپل به معنای واقعی کلمه 

این راه را می رود.
او از کفش هــای نایک که به طور سفارشــی 
ساخته شده اســتفاده می کند. به نظر می رسد 
لباس مراســم کوک شــامل یــک جفت خاص 

ازکفش های  Nike Air Max ۱ ›۸۶ بوده است.
روی بخشی از این کفش ها که در ساخت آنها 
از قلم جدید اپل الهام گرفته شــده نوشته شده 

است »ساخته شده در آی پد«.
با این حال لازم به ذکر است که این کفش های 
 iPad M۲ کتانی بــرای معرفی اپل آی پدهــای
Air و iPad Pro M۴ اپل ســاخته شــده و کاملا 
منحصربه فرد هســتند. انتظــار نمی رود که این 
نایکی ایر مکس ۱ ۸۶ گرانبها در فروشــگاه ها یا 
به صورت آنلاین فروخته شــوند. آنها صرفا برای 
ایجاد انعطاف پذیری در خط تولید آی پد جدید 

ساخته شده اند و فروخته نمی شوند.

کفش »نایکی« که با 
آیپد اپل طراحی شد
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